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Protokół Nr XXV/12 

z XXV sesji Rady Miejskiej  

z dnia 30 marca 2012 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 

Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dwudziestą piątą po wyborach sesję 

Rady Miejskiej.        

Po powitaniu radnych, Panią Burmistrz, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż 

zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 

  

Pani Burmistrz poinformowała, że jeden z radnych obecny na sesji, będący pracownikiem 

podległej gminie jednostki będącej spółką, przebywa obecnie na zwolnieniu lekarskim                              

i jednocześnie uczestniczy w obradach dzisiejszej sesji. Prosi radnego o przemyślenie swojej 

decyzji i apeluje o uczciwość wobec innych i siebie samego.   

Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Artura Pokorę. 

 

Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji. 
4. Realizacja zadań z zakresu pomocy społecznej (działalność OPS, CIS, reintegracja  zawodowa,  
    realizacja programu przeciwalkoholowego i przeciwdziałania przemocy w rodzinie).  
5. Promocja gminy. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
    2/ zmiany w budżecie gminy w roku 2012; 
    3/ poręczenia kredytu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    4/ wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 10 położonego przy    
        ul. H.Sienkiewicza 6B   
    5/ wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 12 położonego przy    
        ul. H.Sienkiewicza 6B;  
    6/ zmian w statucie Centrum Integracji Społecznej; 
    7/ zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Długopola Zdroju; 
    8/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
        zwierząt na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
    9/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków  
        stanowiących fundusz sołecki; 
  10/ udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane   
        przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
7. Informacje Burmistrza. 

  8. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
  9. Zapytania radnych. 
10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad.    
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Na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz zgłaszają zmiany 

do przedstawionego porządku obrad, radna Ewa Matys poinformowała, że w imieniu swoim                     

i 5 radnych prosi o uwzględnienie w porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku  przetargowego na dzierżawę gruntu działki nr 112, obręb 

Zabłocie na Cmentarzu Komunalnym przy ul. 1-go w Bystrzycy Kłodzkiej.  

Pani Burmistrz poinformowała, ze na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów p. Łukawska 

przedstawiła szereg informacji i dokumentów potwierdzających, że przez okres 15 lat prowadziła 

działania na terenie cmentarza komunalnego, które w ocenie mieszkańców były prowadzone 

prawidłowo. Wolą grupy radnych jest, aby przydzielić w formie bezprzetargowej grunt na dalsze 

prowadzenie kiosku przez spółkę Eden.    

Radny Jan Szkwarek poinformował, że opuści salę i „nie będzie pobierał żadnej diety”. Mówi, że 

takie rzeczy działy się już wcześniej kiedy przewodniczącym był p. Bronisław Patynko.  

Pani Burmistrz zwraca się do Rady o akceptację wniosku mówiącego aby w budżecie roku 

2013 i 2014 zostały zabezpieczone środki na adaptację hali poprodukcyjnej na mieszkania 

socjalne przy u. Strażackiej, w związku z możliwością otrzymania dotacji w wysokości 40%                       

z Banku Gospodarstwa Krajowego.  

Radny Mieczysław Kamiński zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad w punkcie 6 ppkt 

10   „Udzielenie dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane         

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków” z uwagi na to, że nie ma pozytywnej opinii 

właściwej komisji.  

Radny Jerzy Klajn zgłosił wniosek o ujęcie w porządku obrad informacji dotyczącej działalności 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bystrzycy Kłodzkiej. 

 

Reasumując: 

1/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad ww. wnioskiem radnej Ewy Matys.                      

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 5 wstrzymujących się  

wniosek przyjęła.   

2/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Mieczysława 

Kamińskiego. Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 7 głosami za, przy 7 

przeciwnych – wniosek nie uzyskał większości i pozostaje w porządku.    

3/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem Pani Burmistrz.                        

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie – wniosek 

przyjęła.    

4/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Jerzego Klajna. 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie wniosek 

przyjęła.   
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Po dokonanych zmianach porządek obrad przedstawiał się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji. 
4. Realizacja zadań z zakresu pomocy społecznej (działalność OPS, CIS, reintegracja  zawodowa,  
    realizacja programu przeciwalkoholowego i przeciwdziałania przemocy w rodzinie).  
5. Promocja gminy. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  
    2/ zmiany w budżecie gminy w roku 2012; 
    3/ poręczenia kredytu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
    4/ wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 10 położonego przy    
        ul. H.Sienkiewicza 6B   
    5/ wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 12 położonego przy    
        ul. H.Sienkiewicza 6B;  
    6/ zmian w statucie Centrum Integracji Społecznej; 
    7/ zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Długopola Zdroju; 
    8/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
        zwierząt na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
    9/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków  
        stanowiących fundusz sołecki; 
  10/ udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane   
        przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
  11/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku  przetargowego na dzierżawę gruntu. 
7. Informacje Pani Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. 
8. Informacje Burmistrza. 

  9. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
10. Zapytania radnych. 
11. Informacje Przewodniczącego Rady. 
12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad.    

 

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 

i zaproponował, aby - z uwagi na nieobecność Wiceprzewodniczącego Jana Szkwarka - funkcję 

sekretarza pełnił Pan Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Artura Pokory w głosowaniu wzięło udział             

13 radnych, za oddano 13 głosów – jednogłośnie.   

Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             

być na piśmie.  

 

Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 

Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z ostatniej sesji odbytej                           

w dniu 29 lutego 2012 r.  

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że protokół, który liczy 54 strony nie jest prawidłowo 

sporządzony. Nie odzwierciedla on przebiegu sesji. Przedstawione materiały tematyczne zostały 

przepisane jako wystąpienia poszczególnych osób zaproszonych na sesję, w szczególności jeśli 

chodzi o tematykę bezpieczeństwa publicznego. Te materiały powinny być w załączeniu.   
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Pani Burmistrz poinformowała, że owszem, w wersji zaproponowanej przez radnego także może 

być protokół sporządzony. Nic także nie stoi na przeszkodzie, aby materiał stanowiący załącznik 

był zawarty w protokole i stanowił głos w dyskusji. Obie formy są poprawne.  

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że protokołowanie ma na celu pisanie słowo w słowo. 

Zgłasza wniosek o poprawienie protokołu aby odzwierciedlał przebieg obrad, zaś aby materiał 

przytaczany w protokole stanowił załącznik.   

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania wniosku radnego M. Kamińskiego. 

Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 7 przeciwnych wniosek 

odrzuciła.                                                         

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad protokołem z ostatniej sesji                  

z dnia 29 lutego 2012 r. Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 

3 wstrzymujących protokół przyjęła.                                                          

 

Ad. 4. Realizacja zadań z zakresu pomocy społecznej (działalność OPS, CIS, reintegracja  

zawodowa, realizacja programu przeciwalkoholowego i przeciwdziałania przemocy                      

w rodzinie).  

Przewodniczący Rady poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie kilka słów tytułem wstępu.   

Pani Burmistrz poinformowała, że ustawowo temat ten powinien zostać przez Radę przyjęty do 

końca I kwartału. Wszyscy radni otrzymali szczegółowe materiały w tej tematyce.  

Pewne wątpliwości budzi fakt, że mamy kolejne skierowane przez państwo zadania do realizacji, 

na które nie otrzymujemy żadnych środków. W przedstawionej statystyce nie odnotowujemy 

zmniejszenia liczby osób, które z niej korzystają. To jest niepokojące. Ilość korzystających rodzin 

pozostaje na takim samym poziomie. Kwota średniego dochodu na jednego mieszkańca zarówno 

w rodzinie wieloosobowej jak i jednoosobowej, podana przez budżet państwa pozostaje na tym 

samym poziomie. Kwota dochodu w wysokości 350 zł nie jest z roku na rok podwyższana, 

chociażby o stopień inflacji.  

Ponadto zarówno Ośrodek Pomocy Społecznej jak również Centrum Integracji Społecznej  zajmują 

się organizacją robót publicznych, pracami interwencyjnych, robotami społeczno – użytecznymi. 

Staramy się pomóc naszym mieszkańcom na ile jest to możliwe aby choć sezonowo znaleźli 

zatrudnienie. Środki z Powiatowego Urzędu Pracy są mocno ograniczone w tym zakresie.  

Poinformowała o środkach przeznaczonych na profilaktykę i pomoc alkoholową dla osób 

uzależnionych.  

Przypomniała o powołanym zespole interdyscyplinarnym oraz o terapeutycznych możliwościach 

zapobiegania przemocy w rodzinie. 

Dodała, że podejmujemy kroki aby przeciwdziałać i niwelować jak najwięcej problemów. Działania                            

z pewnością byłyby z naszej strony szersze gdybyśmy nie mieli ograniczonych środków na 

działania. 

Radny Mieczysław Kamiński wyraził swoje zaniepokojenie i zbulwersowanie formą potraktowania 

tak ważnego punktu. Po wystąpieniu Pani Burmistrz i spłyceniu tak szerokiego tematu, mieszkańcy 

mogą mieć negatywną opinię co do formy funkcjonowania pomocy w naszej gminie. Należy 
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szeroko omówić informację w poszczególnych dziedzinach, podobnie jak miało to miejsce na 

posiedzeniu komisji. Istota polega na omówieniu tematu i przedstawieniu problemów z jakimi 

borykają się nasi mieszkańcy.   

Pani Burmistrz prosi aby nie mówić, że problem spłyciła. Mówi, że przedstawienie informacji było 

tytułem wstępu do całości tematyki. Dodała, że powyższa wypowiedź ma na celu rozwinięcie 

dyskusji a następnie nikt inny jak tylko radni powinni się w tych tematach wypowiedzieć. Są osoby 

zaproszone i chętne do dyskusji. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że nad meritum sprawy, nad detalami pracujemy na 

posiedzeniach komisji. Komisja Edukacji realizowała tematykę przez okres 4 godzin. Powielanie 

pewnych stwierdzeń z pracy komisji mija się z celem. Dodał, że pracujemy szczegółowo na 

komisjach, puentujemy na sesji. 

Radny Piotr Budnik – mówi, że czas pracy w komisji Edukacji z udziałem Pani Kierownik OPS                 

i CIS był wystarczający i nie widzi zasadności aby temat powielać.   

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że jeśli radny szanuje mieszkańców, to „Oni nie słyszeli 

naszej wczorajszej dyskusji w tym temacie”. Warto aby uzyskali na dzisiejszej sesji taką 

informację. Proponuje, aby przejść kolejno do omówienia zagadnień. Powinno się merytorycznie 

pracować. Składa wniosek aby przed przyjęciem sprawozdań, wypowiedział się kierownik danej 

jednostki, następnie radni i mieszkańcy gminy. 

Radny Marek Krytak pyta, po co w takim razie spotykamy się na komisji. Każdy zainteresowany 

może brać udział w także w jej posiedzeniu. 

Zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i przegłosowanie. 

Radny Jan Pięta mówi, że posiedzenia komisji są jawne, na tablicach ogłoszeń są wywieszane 

zawiadomienia.   

Radny Mieczysław Kamiński złożył oświadczenie o brzmieniu: 

„Radny Marek Krytak naruszył demokrację, ograniczył możliwości wypowiadania się radnych. To 

świadczy o pewnej grupie radnych, którzy chcą tylko przegłosować materiały i lecieć dalej”.  

 

Przewodniczący obrad przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad złożonym wnioskiem                

o zamknięcie dyskusji w tym temacie. Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym,                

8 głosami  za, przy 3 przeciwnych i 2 wstrzymujących się, wniosek przyjęła. 

Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 29 marca 2012 r. przyjęła informację na temat działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej, przedstawioną przez Panią Małgorzatę Kuchejdę – Kierownika 

jednostki.  (11 za - jednogłośnie) 

Komisja przyjęła informację  na temat  działalności Centrum Integracji Społecznej, przedstawiona 

przez Panią Czesławę Żebrowską - Kierownika Jednostki. (11 za - jednogłośnie) 

Komisja wydała pozytywną opinię w sprawie przedłużenia działalności CIS na lata 2012 – 2017. 

(11 za – jednogłośnie) 

Komisja przyjęła sprawozdanie z reintegracji zawodowej i społecznej. (10 za - jednogłośnie) 

Komisja przyjęła sprawozdanie z realizacji programu przeciwalkoholowego (10 za - jednogłośnie) 
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Komisja przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. (10 za - jednogłośnie) 

 

Ad. 5. Promocja gminy 

Przewodniczący przystąpił do kolejnego punktu porządku tj. Promocja gminy i głos oddał Pani 

Burmistrz. 

Pani Burmistrz poinformowała, że jeśli są środki to promocję można realizować na szeroką skalę. 

Wystarczy  spojrzeć do budżetu i widać, że tych środków za wiele nie ma. Należy zadać sobie 

pytanie co nazywamy promocją. Jeśli przyjeżdżają i odwiedzają nas przedstawiciele 

zainteresowanych gmin to należy to nazwać również promocją.  

Nie sztuką jest wykonać promocję kiedy jest dostatek środków, ale szuką jest aby była kiedy ich 

nie mamy.  

Wiele promocyjnych działań realizowanych jest przez poszczególne instytucje, takie jak: Miejsko 

Gminny Ośrodek Kultury, Muzeum Filumenistyczne. Jest więc szereg działań nie zapisanych                  

w naszym budżecie ale stanowią promocję miasta.  

Podobnie nie ma zawartej w budżecie pozycji tj. Ośrodek Kultury i Sztuki we Wrocławiu, który 

pozyskał z Ministerstwa Kultury grant na promocję 4 miast województwa dolnośląskiego. Wśród 

takich miast jak: Legnica, Jelenia Góra, Wałbrzych znalazła się mała Bystrzyca Kłodzka. Zwraca 

uwagę ile pracy i starań z naszej strony było abyśmy byli zauważeni przez innych.   

Przypomniała pokrótce o informacjach przedstawianych radnym przez pracowników Wydziału 

Promocji i Sportu na posiedzeniu merytorycznej komisji, w zakresie organizowanych działań 

sportowych m. in. zjazd na saniach rogatych, Ogólnopolski Bieg im. Wojciecha Malinowskiego na 

nartach w Spalonej.     

Podziękowała wszystkim za zaangażowanie i pracę na rzecz promocji, w tym Panu 

Przewodniczącemu Andrzejowi Wziątkowi, który jest mocno zaangażowany współpracą                        

z Ministerstwem Kultury na rzecz Dni Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Dodała, że z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego otrzymaliśmy dotację na mury obronne, na remont budynku pod 

potrzeby szkoły muzycznej.     

Grzegorz Szczygieł – inspektor – poinformował, że Wydział promocji boryka się z dwoma 

problemami, tj. z pieniędzmi i czasem. Oba próbuje się pozyskać na różne sposoby, 

przeprowadzając szereg działań pozwalających na prowadzenie wielu spraw celem odciążania 

budżetu gminy. Staramy się korzystać z dotychczas wypracowanych relacji pomiędzy różnymi 

instytucjami i osobami z nami współpracującymi. Bardzo dobrym przykładem tego jest obecny dziś 

z nami p. Adam Florczyk, który operuje internetową telewizją i bardzo często wspiera nas 

bezpłatnie w działaniach promocyjnych. Jest to bardzo dobra forma przekazu, za co serdecznie 

podziękował.  

Wszelkiego rodzaju imprezy, które nie były ujęte w kalendarzu imprez także były wspierane przez 

wydział. Nikt nigdy nie odszedł z kwitkiem. Staramy się jak możemy. Przygotowujemy wspólnie 

materiały, gadżety promocyjne. 

Realizujemy w chwili obecnej trzy projekty unijne, dzięki którym mamy szanse na przygotowanie 
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materiałów promocyjnych. Zostało obecnie wystosowane zapytanie ofertowe na stworzenie folderu 

promocyjnego tj. atlasu turystyki aktywnej ziemi bystrzyckiej. W ramach tego projektu mamy do 

dyspozycji kwotę ponad 18 tys. euro, z czego Unia Europejska ok. 16 tys. euro zwróci po 

zakończeniu realizacji projektu. 

W ramach projektu zawarte są także działania związane z pozyskaniem gadżetów promocyjnych, 

które zasilają nasz skromny budżet w zakresie zabezpieczenia imprez, wydarzeń sportowych jak               

i kulturalnych.  

W chwili obecnej prowadzimy działalność promującą miejscowość Międzygórze, tj. stworzenie 

strony internetowej dla tej miejscowości oraz wydanie folderu uwzględniającego szlaki turystyczne: 

rowerowe, konne, narciarskie, celem maksymalnego pozyskania turystów. 

W chwili obecnej kończymy realizację projektu pn. „Śladami tradycji poznawania”. W ramach 

projektu organizowane była impreza - zjazd saniami rogatymi.     

Śledząc uważnie stronę internetową, można zauważyć o zamieszczaniu informacji 

wspomagających promocję. Są to relacje redagowane często poza godzinami pracy, w ramach 

prywatnych godzin ale mamy świadomość, że często publikacja tych informacji sprzyja w znacznej 

mierze promocji. 

Pozyskujemy partnerów, którzy w zamian za oferty reklamodawców na terenie Bystrzycy Kłodzkiej 

będą opracowywać plansze z planami miasta. W ramach tej współpracy powstanie drugi plan 

miasta, zlokalizowany w okolicach targowiska. 

Podejmujemy także działania by bezpłatnie uzyskać ulotkę w zakresie terenów inwestycyjnych 

Gminy Bystrzyca Kłodzka. Promocja to nie tylko kwestia związana ze sportem i kulturą ale także             

z tym co możemy zaoferować inwestorom.  

Oprócz współpracy z Ośrodkiem Kultury i Sztuki we Wrocławiu nawiązaliśmy kontakt ze 

środowiskiem przewodnickim z Wrocławia. Przy współpracy z Biblioteką Publiczną w Bystrzycy 

Kłodzkiej pracujemy aby kolejny projekt unijny był przeprowadzany na terenie Bystrzycy Kłodzkiej.     

W ramach warsztatów będą prowadzone wykłady mówiące nie tylko o sposobie robienia fotografii 

ale także o architekturze, zabytkach i atrakcjach znajdujących się w regionie. Nieodpłatne 

uczestnictwo, wyjazdy i sympozja. W ramach warsztatów będą organizowane także konkursy 

fotograficzne, których wyniki będą publikowane na stronie Bystrzycy Kłodzkiej.   

Przewodniczący Rady mówi, że oglądając wiadomości widoczna jest czołówka z napisem: 

Warszawa, Zamość itp. Warto zwrócić się z zapytaniem, czy Telewizja mogłaby na czołówce 

umieścić napis Bystrzyca Kłodzka. To byłaby wspaniała promocja. 

Pyta, dlaczego w kalendarzu imprez nie ma uwzględnionych Pasterskich Skał. Po uroczystościach 

Św. Floriana jest to druga, plenerowa letnia impreza. 

Pani Burmistrz – poprosiła, aby o realizacji projektu przekazać na najbliższej naradzie z sołtysami 

aby poinformowali o tym mieszkańców w swoich sołectwach.  

Dodała, że na merytorycznej komisji został złożony wniosek o uwzględnienie Skał Pasterskich.                  

Prosi jedynie o zmianę terminu, aby nie był to termin 15 sierpnia.  

Przewodniczący Rady – mówi, że jest to jedyny możliwy termin. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że osobiście ma negatywną opinię dotyczącą 
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promocji naszej gminy. Od kilku lat, wysokość środków finansowych na promocję spada. Podziwia 

p. Grzegorza Szczygła i Lucjana Morajdę, że próbują robić promocję własnymi środkami.  

Mówi, że podczas sztandarowej imprezy zimowej Radia Wrocław i innych mediów nie było. Gdyby 

były wystarczające środki na promocję, imprezy tego typu byłyby rozpowszechnione.  

Ma poważne  zastrzeżenia co do środków finansowych. Nie podoba się radnemu to co Pani 

Burmistrz zrobiła kilka lat temu, dzieląc jeden wydział na dwa, czyli: wydział kultury sportu                      

i turystyki został podzielony na: wydział promocji i sportu oraz wydział turystyki.    

Automatycznie pojawiło się dwóch kierowników i wzrosło zatrudnienie. Skoro szukamy 

oszczędności powinniśmy zmniejszyć obsadę zatrudnienia w wydziałach. 

Należy podkreślić, że są aktywne działania, jesteśmy widoczni ale wszędzie wychodzi brak 

pieniędzy (np. na realizację działań dotyczących lwa bystrzyckiego).  

Materiały promocyjne przekazywane na targach turystycznych i punktu informatycznego są 

powielane, mało jest nowych z powodu braku środków finansowych. 

W trakcie roku budżetowego pozyskuje się środki z różnych programów i funduszy europejskich                

i ta promocja się zwiększa. Jest zwolennikiem cyklicznych imprez. Dodał, że w czasach 

niemieckich impreza na Pasterskich Skałach była jedną a atrakcji turystycznej. Walory Pasterskich 

Skał należy maksymalnie eksponować.  

Do dnia dzisiejszego nie mamy ustalonego miejsca na dożynki. Nie wie jak to się stało, że                   

w poprzednich kadencjach samorządu terytorialnego była walka na noże. Przedstawiciele wsi 

walczyli, aby w ich miejscowości były organizowane dożynki. Jeśli nie ma odpowiedniej kwoty 

finansowej w budżecie gminy na ten cel wówczas ludzie się nie podejmują realizacji.  

Wydział Promocji nie ujął w kalendarzu imprez w miesiącu marcu dat.   

W wykazie są zawarte dwie imprezy, które Gmina Bystrzyca Kłodzka nie organizuje, tj. 17 

czerwiec 2012 r. – odpust Matki Bożej Przyczyny Naszej Radości w Sanktuarium Matki Śnieżnej 

na Górze Iglicznej, oraz 5 sierpnia 2012 r. odpust Matki Bożej Śnieżnej. 

Albo przyjmujemy zasadę, że wpisujemy wszystkie odpusty albo nie wpisujemy wcale. Należy się 

nad tym zastanowić.  

Kilka tygodni temu miała miejsce sytuacja, że osoby sprzątające Mały Rynek i Rycerską wyrzucały 

psie odchody do pojemnika ustawionego przed Muzeum.   

Jest już wiosna a nasza Baszta Kłodzka wciąż jest zamknięta. Jest zdania, że powinna już być 

czynna. 

Radny Piotr Budnik ma inne zdanie do zatrudnienia w Wydziale Promocji. W oparciu o otrzymane 

materiały widać, że jest dużo realizowanych imprez, wyjazdów do miast partnerskich. 

Na ręce Pani Burmistrz, w imieniu strażaków ochotników i Państwowej Straży Pożarnej złożył 

serdeczne podziękowania za bardzo dobrą współpracę z Wydziałem Promocji.  

Radny Dariusz Krzemiński – pyta, dlaczego uroczystość Św. Floriana jest przewidziana 

jednodniowa. 

Pani Burmistrz – poinformowała, że dotychczas funkcjonowały dwa kalendarze imprez. Jeden 

dotyczył wszystkich imprez, które odbywają się na terenie miasta i gminy, organizowanych nie 

tylko przez UMiG, jednostki podległe ale również stowarzyszenia i inne. Drugi kalendarz dotyczył 
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jedynie imprez organizowanych wyłącznie przez UMiG oraz instytucje podległe. Dodała, że 

omyłkowo do tego kalendarza wpisano uroczystości odpustowe na Marii Śnieżnej i zostanie to 

wykreślone. Co do baszty nie przypomina sobie, aby 29 marca baszta kłodzka była czynna. 

Najczęściej otwarcie następowało od długiego majowego weekendu.  

Nie jest w stanie być wszędzie o każdej porze i wszystko widzieć. Informacja w sprawie pojemnika 

wypełnionego psimi odchodami – podana przez radnego Kamińskiego została natychmiast 

uprzątnięta. Apeluje do mieszkańców o informowanie nas i podległych instytucji o sprawach, które 

w ocenie mieszkańców są niewłaściwe. W miarę możliwości będziemy na to reagować.  

Co do działań na Górze Parkowej są zaplanowane one na jeden dzień – na 6 maja. Natomiast 

wiele innych imprez będzie organizowana na terenie miasta już 5 maja, m.in. przejazd rowerami 

górskimi przez centrum miasta, przeglądy zespołów folklorystycznych, obchody 3 maja. 

Radny Marian Adamów mówi, że mieszkańcy Wilkanowa wyrażają zgodę i chęć  zorganizowania 

dożynek w roku bieżącym. Radny prosi na swoją odpowiedzialność wpisać tę propozycję do 

programu. 

Radna Ewa Matys wyraziła uznanie dla pracy wydziału promocji. Mówi, że pracownicy robią kawał 

dobrej pracy nie mając przy tym dużych nakładów finansowych. Szczególne słowa uznania kieruje 

dla p. Grzegorza Szczygła.      

Pani Burmistrz poinformowała, że zasadnym jest aby pojawił się drugi kalendarz imprez 

organizowanych w Gminie Bystrzyca Kłodzka. Wówczas zapis dotyczący Marii Śnieżnej się pojawi.    

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że Gmina Bystrzyca Kłodzka przeznacza za mało 

środków na promocję gminy oraz imprezy. Zgadza się z tym, że p. Grzegorz Szczygieł i p. Lucjan 

Morajda są wspaniałymi pracownikami. Jeśli mamy tak skromne środki musimy te imprezy 

organizować w ograniczonym zakresie. Dodał, że w przedłożonym sprawozdaniu brak jest 

wyszczególnionych pozycji planowanych imprez z wyszczególnieniem kwot na ich realizację. 

Dodał, że za mało jest również środków na imprezy sportowe. 

Tomasz Nowicki – Dyrektor Muzeum Filumenistycznego – poinformował, że jako instytucja kultury 

musimy intensywnie współpracować z wydziałem promocji. Muzeum to bardzo ograniczona forma 

działalności kulturalnej. Wynika to z założeń statutowych i ustawy. 

Muzeum gromadzi i zabezpiecza naukowe eksponaty poprzez organizowanie wystaw. Muzeum 

powinno zajmować się głównie historią niecenia ognia. Niemniej Muzeum powinno otwierać się na 

inne środowiska, dlatego funkcjonuje ono na wielu płaszczyznach.    

Przewodniczący Rady prosi o informacje co najbardziej potrzebuje Muzeum i jakie są największe 

jego problemy.  

Tomasz Nowicki – Dyrektor Muzeum Filumenistycznego – poinformował, że najważniejsze 

zagadnienia z którymi boryka się Muzeum to finanse i świadomość. W każdej instytucji kultury są 

problemy finansowe. Podejmowane są wszelkie działania, aby te braki finansowe były jak najmniej 

odczuwalne i zauważalne na zewnątrz. Muzeum musi działać bez względu na ograniczenia 

finansowe.  

Udaje się przyciągać do Muzeum niesamowicie ciekawe obiekty. Współpracujemy i mamy bliskie 

kontakty z wieloma muzeami.  
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Kolejnym problemem jest kwestia świadomości. Musimy zdawać sobie sprawę, że instytucje 

kultury jakim są muzea muszą mieć swoje miejsce. Za świadomością społeczeństwa o potrzebie 

istnienia takiej placówki idą turyści. Jeśli chodzi o sprzedaż biletów wyprzedzamy kłodzkie 

muzeum. Źródło utrzymania pochodzi ze sprzedaży biletów i zapałek. Należy umiejętnie wywarzyć 

proporcję pomiędzy handlem a misją. Muzeum jest powołane wyłącznie do pełnienia misji.  

Radny Mieczysław Kamiński uważa, że Muzeum powinno w większy stopniu zwracać uwagę na 

imprezy regionalne, związane z historią Bystrzycy. Gmina finansuje Muzeum w 100%. Dlatego 

oczekujemy więcej imprez związanych z naszym regionem.  

Ma nadzieję, że ruszy Muzeum Kresów wschodnich w Nowym Waliszowie. Dodał, że należy 

rozwiązać problem w postaci braku powierzchni wystawowej przyszłego muzeum.      

Pani Burmistrz podziękowała radnym za wyasygnowanie środków na wykonanie dokumentacji na 

remont wiejskiego ośrodka kultury w Nowym Waliszowie.   

Radna Irena Stawiarska – jest pełna uznania w stosunku do Pana Dyrektora Muzeum. Jest 

zdania, że nasze przepiękne muzeum zaczęło jakby żyć i być widoczne. Chętnie uczęszcza do 

muzeum młodzież.  

Przewodniczący Rady pyta Dyrektora, czy podczas wizji komisji edukacji udostępnił 

pomieszczenie gdzie znajduje się gabinet Dyrektora czy biblioteka. Mówi, że to pomieszczenie 

woła o pomstę do nieba. Jest brudne i mocno zaniedbane.   

Pani Burmistrz przypomniała, że dawniej rozwiązaliśmy tego typu sprawę w ten sposób, że 

umorzenie podatku pewnej firmie nastąpiło pod warunkiem wykonania prac remontowych                      

w pomieszczeniach Muzeum. W tym przypadku możemy zastosować podobne rozwiązanie.  

Tomasz Nowicki mówi, że w pierwszej kolejności należy dbać o pomieszczenia, które są 

uczęszczane przez turystów i zwiedzających.   

Zdzisław Karolczyk poinformował, że naczelną bolączką Muzeum jest brak nagłośnienia. Mówi, 

że w obiekcie jest niebezpieczny stopień, który stanowi zagrożenie dla zwiedzających.   

Mówi, że na wieży widokowej przydałby się ktoś gramoty, kto oprowadziłby zwiedzających 

turystów. Dodał, że niezbędna jest rolnetka.    

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  

i przedstawił pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Pani Burmistrz poinformowała, że w związku z proponowanymi zmianami do budżetu, zasadnym 

jest aby dokonać analogicznych zmian w Prognozie Finansowej. Dodała, że musi ona współgrać              

z budżetem. 

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 marca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.   

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że Prognoza Finansowa musi być zgodna                    

z budżetem gminy. Mówi, że gmina poręcza kredyty jednostkom podległym gminy bądź spółkom 



11 

 

gminnym w postaci dofinansowania zadań pn. przebudowa układu pompowego Gorzanów – Stara 

Łomnica oraz przebudowa kanalizacji sanitarnej ul. Leńskiego i 1-go Sierpnia (I etap). 

Pamięta, że były wcześniejsze ustalenia, że spółka ZWiK powinna spłacić poręczenia ze swoich 

środków i powinny one już teraz zniknąć z Prognozy.    

Pani Burmistrz odpowiedziała, że przepisy mówią o tym, że jednostka samorządu może poręczyć 

kredyt i następnie zabezpieczyć środki we własnym budżecie.   

W przypadku Zakładu Wodociągów i Kanalizacji kwota jest sukcesywnie spłacana. Do czasu, kiedy 

nie będziemy mieli pewności, że wszystkie zobowiązania zostaną spłacone przez spółkę, ten zapis 

musi figurować w projekcie i co roku musimy wykazywać poręczenie.  Dodała, że ZWiK sam 

spłaca dług, w przypadku ZOZ-u zobowiązanie spłaca gmina.  

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że to co powiedziała Pani Burmistrz jest zgodne z prawdą. 

Spółka z. o.o. jest spółką dochodową. Od początku istnienia spółki podnoszone były ceny wody               

i ścieków i w związku z tym spółka powinna spłacać tak zobowiązania aby zniknęły one z prognozy 

finansowej. 

Marta Konieczna – Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – poinformowała, że spółka spłaca 

swoje zobowiązania. W roku 2011 zakończono spłatę jednej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

na budowę wodociągu w Szklarce. Pozostały jeszcze dwie pożyczki; jedna na budowę zestawu 

pompowego, druga na budowę kanalizacji na ulicy Leńskiego i 1-go Sierpnia.   

Z uwagi na regularną spłatę zobowiązań, złożony został wniosek o umorzenie pozostałej kwoty. Za 

niedługo więc ta pozycja zniknie z wykazu prognozy.   

Głównym warunkiem uzyskania pożyczki przez spółkę jest wykazanie tego w budżecie gminy. Do 

czasu jej całkowitego spłacenia będzie figurować w budżecie gminy. W przypadku zaprzestania 

spłacania zobowiązania przez spółkę, gmina pozostaje gwarantem spłaty. 

 

W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 

Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 

radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/241/12 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

- stanowiącą  załącznik Nr 2 

 

2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy w roku 2012. 

Pani Burmistrz poinformowała, że wprowadzone zmiany po stronie dochodów budżetowych są 

wynikiem: 

-  zwiększenia planu w wysokości 13 939,00 zł tytułem uzyskanego dofinansowania z PROW na   

   wydanie folderu informacyjnego i wykonanie strony internetowej promującej Międzygórze. 

-  otrzymanego odszkodowania w wysokości 1 269,00 zł z PZU w Warszawie przez Szkołę  

   Podstawową Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej za zalane pomieszczenia. 
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-  zwiększenia planu w wysokości 244 511,00 jako wypłaty z tytułu ubezpieczeniowej gwarancji  

   należytego wykonania kontraktu i usunięcia usterek i wad złożonej w InterRisk Towarzystwo  

   Ubezpieczeń Spółka Akcyjna Vienna Insurance Group w Warszawie na zlecenie  

   Przedsiębiorstwo Ogólnobudowlane Instalatorstwo Elektryczne Adam Pitera.  

   Serdeczne  podziękowania złożyła p. Markowi Ociepie – Radcy Prawnemu za pozytywne  

   rozpatrzenie tejże sprawy. 

-  zwiększenia planu w wysokości 5 298,00 tytułem uzyskanej przez Szkołę Podstawowa Nr 1 w   

   Bystrzycy Kłodzkiej darowiznę z Fundacji im. Den. J. Bema z przeznaczeniem na zakup    

   komputerów do pracowni . 

-  zwiększenia planu w wysokości 53 000,00 tytułem uzyskanej z Ministerstwa Kultury i  

   Dziedzictwa  Narodowego dotacji na wydatki inwestycyjne na realizację zadania pn. „Wykonanie  

   dokumentacji, przebudowy MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej w ramach programu Rozwój  

   infrastruktury kultury, priorytetu: Infrastruktura domów kultury   

Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 

-  wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych, 

-  zwiększenia planu w wysokości 250 000,00 zł tytułem udzielenia dla Powiatu kłodzkiego dotacji  

   celowej z przeznaczeniem na remont ul. Międzyleśnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 

-  zwiększenia planu w wysokości 29 000,00 zł tytułem udzielenia dla Powiatu kłodzkiego dotacji  

   celowej z przeznaczeniem na remont ul. Wojska Polskiego w Międzygórzu. 

-  zwiększenia planu w wysokości 100 000,00 zł tytułem budowy parkingu za przychodnią zdrowia  

   przy ul. Sienkiewicza w Bystrzycy Kłodzkiej. 

-  zwiększenia planu w wysokości 80 000,00 zł tytułem wykonania parkingu przy ul. Środkowej w  

   Bystrzycy Kł. 

-  zwiększenia planu w wysokości 85 000,00 zł tytułem wykonania chodnika na Osiedlu Szkolnym w  

   Bystrzycy Kł przy bloku nr 12. 

-  zabezpieczenia wkładu własnego w wysokości 200 000,00 na remonty współfinansowane z  

   MSWiA na odbudowę infrastruktury drogowo-mostowej zniszczonej w wyniku powodzi i  

   intensywnych opadów deszczu. 

-  zmniejszenia planu w wysokości 1 218 241,00 zł realizowanego zadania inwestycyjnego pn.    

   „Budowa hali sportowej wraz zapleczem socjalnym i infrastrukturą techniczną w Wilkanowie. 

-  zwiększenia planu w wysokości 100 000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji  

   projektowej i realizację remontu dachu budynku Plac Wolności 5 w Bystrzycy Kł. 

-  zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu wydatków. 

-   zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu wydatków. 

Zgłosiła także autopoprawki do projektu uchwały o brzmieniu:  

1/ aby o 40 000,00 zł zmniejszyć dofinansowanie do murów obronnych i przeznaczyć je na zakup  

    rentgena do prześwietlania zębów do szpitala bystrzyckiego, 

2/ aby 50 000,00 zł przeznaczyć na likwidację suchych toalet w mieszkaniach komunalnych na  

    terenie gminy, 

3/ aby 165 000,00 przeznaczyć jako dotacja do Powiatu na remont drogi Stara Łomnica – Nowa  
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    Łomnica – Starkówek.  

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 marca br. dokonując analizy projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie, 

wnioskuje do Burmistrza o: 

1/ wykreślenie z budżetu gminy w dziale 921 rozdział 92109 paragraf 2480 kwotę 40 tys. zł tj.:  

   - z dotacji na świetlicę w Zabłociu, wykup gruntu i wykonanie dokumentacji na budowę toalety i   

     przydomowej oczyszczalni ścieków, 

   - dotacji na świetlicę w Ponikwie, remont pomieszczeń na siłownię, 

   - dotacji Wiejski Dom Kultury w Nowym Waliszowie, zakup wyposażenia do siłowni, 

   Komisja powyższą kwotę proponuje przeznaczyć na rozbudowę oświetlenia ulicznego na Starym  

   Osiedlu w Bystrzycy Kł. (7 za, przy 4 przeciwnych), 

  2/ wykreślenie z budżetu gminy w dziale 600 rozdział 60014 paragraf 2710 kwotę 29 tys. zł tj.  

      dotacja dla powiatu kłodzkiego – remont ul. Wojska Polskiego w Międzygórzu (pobocze i mury). 

 (6 za, przy 5 przeciwnym i 1 wstrzymującym się) 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy                             

z uwzględnieniem zgłoszonych wniosków. (7 za, przy 3 przeciwnych i 3 wstrzymujących się) 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że do dnia dzisiejszego, radni nie otrzymali wykazu 

zadań popowodziowych. Jeśli wpiszemy kwotowo ponad 200 tys. zł na usuwanie skutków powodzi 

wówczas radni nie mają wpływu na to jakie zostaną zakwalifikowane drogi do remontu w Gminie 

Bystrzyca Kłodzka. To jest łamanie demokracji i przepisów prawa. Jako Rada powinniśmy znać 

konkretną pozycję, konkretną drogę i wówczas możemy podejmować decyzję.  

Prosi o bliższe informacje dotyczące:  

- pożyczki 76 tys. zł - Tęczowe Pogranicze,   

- budowy parkingu za przychodnią zdrowia przy ul. Sienkiewicza w Bystrzycy Kłodzkiej, 

- budowy parkingu przy ul. Środkowej (zwiększenie planu o kwotę 80 tys. zł)  

Mówi, że gmina nie prowadzi systematycznych działań w zakresie inwestycji. Później są przykre 

tego konsekwencje, gdyż musimy zabierać środki z inwestycji gdyż „przespaliśmy okres zimowy”             

i dopiero teraz szykujemy przetargi na główne inwestycje w gminie. Jeśli w budżecie mieliśmy 

planowane na 2012 r. ponad 10 mln to zmniejszając inwestycję o kwotę 859 tys. zł, plan po 

zmianach będzie wynosił 9 mln 905 tys. zł. Jest to zjawisko niepokojące. 

W roku ubiegłym inwestycje zostały zrealizowane bo była ładna pogoda. Nie możemy wciąż liczyć  

na opatrzność bożą. Jeśli z pracami inwestycyjnymi wyjdziemy na ul. Kościelną zbyt późno to 

zastanie nas okres zimowy. Wyraża poważne zaniepokojenie w tej sprawie. 

Jeśli chodzi o sprawę budowy hali sportowej w Wilkanowie, nie ma tu winy Burmistrza. Trafiliśmy 

na inwestora, który się zadłużył i splajtował. Pomimo tych obiektywnych przeszkód sprawa się 

ślimaczy. Należałoby mimo wszystko działania przyspieszyć.    

Do dnia dzisiejszego nie mamy na to zadanie dofinansowania. Obawia się, że zabraknie nam na tę 

inwestycję środków. 

Pani Burmistrz – sprostowała radnego. Mówi, że nie obiecała, że przekaże radnym protokół 

zadań popowodziowych, gdyż liczy on ponad 100 stron. Mówi, że wspominała o piśmie które 
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wysłaliśmy w roku ubiegłym w miesiącu wrześniu do Wojewody i lada moment go odczyta 

publicznie. Pismo to obejmuje zadania najbardziej pilne do wykonania.    

Pan Wojewoda nie przekazuje puli środków dla samorządów na rozdysponowanie do realizacji na 

zadania popowodziowe lecz wskazuje się konkretne zadania, na które kwota z puli środków 

popowodziowych powinna być wydana. Otrzymaliśmy więc promesę na: 

- II etap drogi w kierunku Maria Śnieżna,  

- drogę w Wilkanowie przy posesji p. Kwiatka, 

- III etap drogi w Nowej Łomnicy.  

Oświadczyła, że podpisaliśmy umowę z Marszałkiem Włodzimierzem Chleboszem na kwotę                 

3 mln zł na wykonanie oświetlenia solarowo – wiatrowego na terenie naszej gminy (1 mln 500 tys. 

zł do wydatkowania w roku 2012 i kolejne 50% do wydatkowania w roku 2013).   

W poniedziałek tj. 2 kwietnia br. będziemy podpisywać także umowę na dotację w wysokości 

prawie 1 miliona złotych z przeznaczeniem na modernizację naszego targowiska. 

Odpowiada radnemu, że nie obawiałaby się, że zabraknie nam środków na inwestycje. Ma 

nadzieję, że do końca tego roku pula tych środków będzie jeszcze większa. 

Co do remontu ulicy Kościelnej zdecydowano, że ruszy on zaraz po obchodach Św. Floriana. 

Należy zagwarantować bezpieczeństwo mieszkańcom i przyjezdnym podczas obchodów tejże 

uroczystości. 

Janina Gunia – Skarbnik Gminy mówi, że całościowy projekt Tęczowego Pogranicza będzie 

kosztował 80 tys. zł i jest to projekt realizowany w ramach współpracy transgranicznej. 

Dofinansowanie unijne wynosi 85%, dofinansowanie państwa -  10%, udział gminy - 5%. 

Radny Jan Szkwarek poinformował, że w godzinach rannych wykonał kilka telefonów                             

i - „jako radny Jan Szkwarek mam prawo do uczestnictwa w sesjach i naradach ponieważ jest to 

funkcja społeczna będąc na zwolnieniu lekarskim na którym pisze, że Jan Szkwarek może 

chodzić”.   

Mówi, że droga w kierunku Marii Śnieżnej jest drogą Lasów Państwowych, nie naszą. Jest zdania, 

że ta droga nie powinna być wykonywana.   

Pani Burmistrz – poinformowała, że idąc w takim kierunku myślenia jak radny, równie dobrze nie 

proponowałaby aby udzielić dotacji w wysokości 20% dla Powiatu Kłodzkiego celem 

wyremontowania drogi Stara i Nowa Łomnica – Starkówek, skrzyżowanie ul. Międzyleśna – 

Wojska Polskiego – Okrzei czy remont murów w miejscowości Międzygórze.  

Oznajmiła, że nikt nie bierze pod uwagę czyja to jest droga, czy nasza gminna, czy powiatowa, czy 

wojewódzka. Wszyscy chcą mieć drogi wykonane.  

Podążając tokiem myślenia radnego Szkwarka należałoby kwotę ponad 500 tys. zł - otrzymaną na 

remont drogi w kierunku Sanktuarium Maria Śnieżna - ddać z tego powodu, że jest to nie nasza 

droga. Podkreśliła, że remont drogi nie jest ani dla księdza, ani dla p. Boksy, który jest 

właścicielem schroniska, ani nie dla nas, lecz dla pielgrzymów, którzy powinni mieć ułatwiony 

dostęp do miejsca szczególnego w naszej Kotlinie – miejsca, które jest także i naszą promocją.  

Odczytała publicznie informację przesłaną do Wojewody o wytypowanych zadaniach planowanych 

do realizacji w roku 2012 i przewidzianych do dofinansowania z rezerwy celowej budżetu państwa.     
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Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że Pani Burmistrz podejmuje pewne decyzje poza 

Rada Miejską. O tym, że takie drogi będą realizowane zdecydowała Pani Burmistrz. To jest 

karygodne i niedopuszczalne. Należało przedłożyć ten wykaz w pierwszej kolejności radnym. 

Mówi, że jest to łamanie procedury finansowej i budżetowej. Prosi o skserowanie materiałów                  

i przekazanie ich radnym.  

Po stronie wydatków budżetowych jest zawarta pozycja 100 tys. zł na Plac Wolności 5. Mówi, że 

sprzedana została restauracja regionalna za symboliczną kwotę i w ten sposób pozbyliśmy się 

wspaniałego lokalu w centrum miasta. Przenosząc UMiG z ul. Sienkiewicza powinniśmy 

zabezpieczyć przynajmniej dwie kamienice na potrzeby urzędu, który w całości nie pomieści się            

w Ratuszu. Gdyby lokal po byłej restauracji nie został sprzedany nie byłoby kłopotu, gdyż 

stanowiłby 100% własności gminy i moglibyśmy przystąpić do zagospodarowania pod nasze 

potrzeby. Obecny udziałowiec lokalu będzie partycypował w kosztach. Mówi, że musimy 

przeznaczyć 100 tys. zł na remont dachu w tej kamienicy gdyż innego wyjścia nie mamy.  

Pochwalił Panią Dyrektor Grażynę Wachowską - Szubę, która wspólnie z Burmistrzem 

wykorzystują środki zewnętrzne na remont Ośrodka Kultury. Dodał, że takie działania należy cenić 

i chwalić. 

Radna Irena Stawiarska pyta radnego Kamińskiego, czy wytypowane przez Panią Burmistrz 

inwestycje do realizacji w ramach środków z rezerwy celowej państwa nie powinny być 

realizowane? Przypomina radnemu, jak wiele hektarów ziemi jako Burmistrz sprezentował Gminie 

Stronie Śląskie, bezpowrotnie. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że gmina Bystrzyca Kłodzka przez wiele lat walczyła                     

o powiat i nadal powinna. W I kadencji tworzenia samorządu Gmina Bystrzyca Kłodzka  przekazała 

dla Gminy Stronia Śląskiego 100 ha lasów państwowych. Zadaje pytanie radnej, kto sprzedał tak 

wiele hektarów ziemi na Białej Wodzie? Mówi, że ta sprzedaż świadczy o niegospodarności. 

Porównując sprzedaż działek po stronie Gminy Stronie Śląskie a naszej, to porównywalne działki     

w naszej Gminie sprzedawane były o wiele taniej.      

Pani Burmistrz – mówi, że rzucane są hasła bez żadnych konkretów. Pyta jak radny może rzucać 

hasła oczerniające innych, nie przedstawiając żadnych szczegółów.  

Mówi, że w naszej gminie gospodarka mieniem jest jawna i nic nie stoi na przeszkodzie aby każdy 

radny zapoznał się z nią. Przypomniała radnemu, że co kwartał przedstawiana jest szczegółowa 

informacja dotycząca wydanych zarządzeń, umorzeń i odroczeń podatku, sprzedaży mienia 

komunalnego. Kilkakrotnie gościliśmy w naszej gminie kontrolę z Najwyższej Izby Kontroli,                     

z Regionalnej Izby Obrachunkowej i jak dotąd nie było wykazano żadnych żadnych 

nieprawidłowych działań ze strony Burmistrza. Jedynie kto, to tylko radny Mieczysław Kamiński                

z uporem maniaka za każdym razem twierdzi, że wszystko się robi niezgodnie z prawem.  

Lokal po byłej restauracji w centrum Rynku swoim zasięgiem nie wchodzi w jedną kamienicę ale              

w trzy. Z właścicielem lokalu po byłej restauracji oraz z właścicielką sprzedanego lokalu 

mieszkalnego (lokal sprzedany nie przez Panią Burmistrz!) dochodzimy do porozumienia, bo 

najważniejsze aby umieć z każdym człowiekiem rozmawiać. 

Zachęca radnego Kamińskiego do zagospodarowania lokalu po byłej aptece na potrzeby przyszłej 
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restauracji.  

Radny Mieczysław Kamiński cieszy się, że będzie mógł na sesję przynieść teczkę z napisem 

Biała Woda, poda wówczas przykłady sprzedanych działek po stronie Gminy Bystrzyca Kłodzka               

i Stronia Śląskiego. Mówi, że wówczas można ocenić kto dba o interes gminy. 

Mówi, że wiele burmistrzów, w tym Pani Burmistrz Renata Surma sprzedają działki jednoosobowo, 

w tym w drodze bezprzetargowej drogą negocjacji. Kiedyś sprzedaż działki dokonywany był przez 

zarząd i nie był to organ jednoosobowy. 

Pani Burmistrz – mówi, że nie pozwoli sobie na takie insynuacje. Przedstawienie w taki sposób 

informacji, urąga powadze tej sali. Przeprasza radnych za takie zachowanie radnego. Apeluje, że 

niczego nie chowa pod stół, wszystkie informacje są jawne i zachęca wszelkie organy ścigania do 

kontroli podejmowanych działań w naszej gminie. Oznajmiła, że jako Burmistrz nie uczyniła 

niczego wbrew prawu.   

Mówi, że radny Kamiński zapomniał o małym szczególe, otóż: działki po stronie Stronia Śląskiego 

są uzbrojone a po naszej nie. 

Radny Marek Krytak zgłosił wniosek o przerwanie dyskusji i przejście do głosowania.  

Przewodniczący Rady poprosił radnego Kamińskiego na rozmowę i ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Krytaka. Rada                            

w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 12 za, przy 2 przeciwnych, zamknęła dyskusję. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kolejno wnioski Komisji Budżetu i Finansów. 

1/ wykreślenie z budżetu gminy w dziale 921 rozdział 92109 paragraf 2480 kwotę 40 tys. zł tj.:  

   - z dotacji na świetlicę w Zabłociu, wykup gruntu i wykonanie dokumentacji na budowę toalety i   

     przydomowej oczyszczalni ścieków, 

   - dotacji na świetlicę w Ponikwie, remont pomieszczeń na siłownię, 

   - dotacji Wiejski Dom Kultury w Nowym Waliszowie, zakup wyposażenia do siłowni, 

   Komisja powyższą kwotę proponuje przeznaczyć na rozbudowę oświetlenia ulicznego na Starym  

   Osiedlu w Bystrzycy Kł.   

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 7 za, przy 7 przeciwnych, wniosek nie 

uzyskał akceptacji. 

 

  2/ wykreślenie z budżetu gminy w dziale 600 rozdział 60014 paragraf 2710 kwotę 29 tys. zł tj.  

      dotacja dla powiatu kłodzkiego – remont ul. Wojska Polskiego w Międzygórzu (pobocze i mury). 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym 7 za, przy 7 przeciwnych, wniosek nie 

uzyskał akceptacji 

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawek zgłoszonych przez Panią Burmistrz. Rada w obecności 

14 radnych, w głosowaniu jawnym, 7 głosami za, przy 7 przeciwnych nie podjęła uchwały                  

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2012. Projekt uchwały nie uzyskał większości. 
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3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

poręczenia kredytu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w miesiącu styczniu, po kontroli przedstawicieli               

z Narodowego Funduszu Zdrowia należało rozpocząć prace remontowe na bloku operacyjnym                

w naszym ZOZ –ie. Posiadamy chirurgię jednego dnia i standardem jest aby funkcjonował także 

blok operacyjny. W związku z tym, że powstanie blok operacyjny, będzie można świadczyć inne 

również usługi w naszym bystrzyckim szpitalu, m.in. ginekologię i urologię.  

Po wizycie w Banku Gospodarstwa Krajowego jest szansa aby ZOZ uzyskał kredyt poręczany  

przez Gminę. Rada Społeczna ZOZ zaopiniowała pozytywnie wysokość kredytu w wysokości 1 

mln złotych.    

Poręczenie dla ZOZ kredytu nie powoduje dla samorządu żadnych skutków. Dodała, że na 

posiedzeniu Rady Społecznej została także zaopiniowana pozytywnie koncepcja przekształcenia 

szpitala w spółkę, gdzie 100% udziałowcem będzie gmina. 

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 marca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie poręczenia 

kredytu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej. (12 – jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że jest to bardzo ważna decyzja. Nasz szpital pełni 

bardzo ważną rolę. Uważa za korzystne zaciągnięcie kredytu. Świadczenie usług medycznych 

przez szpital jest niezbędne dla nas i naszych mieszkańców.  

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie 

podjęła: 

Uchwałę Nr XXV/242/12 

w sprawie poręczenia kredytu dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej 

- stanowiącą  załącznik Nr 4 

 

4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 10 położonego przy ul. 

Henryka Sienkiewicza 6B. 

Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że lokal użytkowy nr 10 położony w budynku 

użytkowym przy ul. Sienkiewicza 6B składa się z 1 pomieszczenia  o   łącznej powierzchni 10,90 

m2 wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i prawie współwłasności gruntu  wynoszącym 

3,33%.  Dodała, że budynek wymaga pilnego remontu. Ponadto koszty ogrzewania komunalnego 

są bardzo wysokie i za 1m2 wynoszą 22 zł netto.  

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 marca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 10 położonego przy ul. Henryka 

Sienkiewicza 6B.  
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Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że nie wolno nam zapomnieć o pogotowiu 

ratunkowym. Należy zrobić wszystko aby przy przeniesieniu go w inne miejsce nie odjechało nam 

ono do Kłodzka. To jest sprawa bardzo ważna. Sprzedaż wolnych lokali po Solidarności jest jak 

najbardziej zasadna.   

Pani Burmistrz – poinformowała, że w lutym odbyło się spotkanie z Panią Dyrektor kłodzkiego 

ZOZ-u aby rozmawiać na temat przyjmowania pacjentów na izbie przyjęć. W ślad za tym zostało 

zorganizowane spotkanie w Ratuszu z przedstawicielami Niepublicznych Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w sprawie omówienia możliwości współfinansowania ponoszonych przez szpital usług 

medycznych poza godzinami pracy lekarzy rodzinnych.  

Z uwagi na nieobecność większości przedstawicieli Zakładów (za wyjątkiem Pani dr Urszuli 

Kubasik) wystosowano pismo z prośbą przekazanie co miesiąc do bystrzyckiego szpitala kwoty po 

30 gr od pacjentów zadeklarowanych w przychodni. Pacjenci wówczas będą mogli być 

przyjmowani przez szpital w godzinach wieczornych, nocnych i w święta. 

Poinformowała, że pogotowie jest w strukturach ZOZ-u kłodzkiego. Z uwagi na bardzo wysokie 

koszty ponoszone na ogrzewanie w siedzibie obecnego budynku, na spotkaniu z Panią Dyrektor 

omówiono także możliwości przeniesienia pogotowia do siedziby Przychodni na ul. Sienkiewicza. 

Pojawił się nowy pomysł lokalizacji pogotowia przy ul. Strażackiej 13. Mówi, że jest tam monitoring, 

są garaże do dyspozycji oraz plac w części do wykorzystania. 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że nie za bardzo pomieszczenia II piętra 

przychodni pasowały na potrzeby pogotowia. Pomysł przedstawiony przez Panią Burmistrz aby 

pogotowie przeniosło się na ul. Strażacką 13 jest bardzo dobry. 

 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 

Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 

radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/243/12 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 10 

położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza 6B 

- stanowiącą  załącznik Nr 5 

 
5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 12 położonego przy ul. 

Henryka Sienkiewicza 6B. 

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 marca br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 12 położonego przy ul. Henryka 

Sienkiewicza 6B.  

W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,             

w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
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Uchwałę Nr XXV/244/12 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego nr 12 

położonego przy ul. Henryka Sienkiewicza 6B 

 - stanowiącą  załącznik Nr 6 

 

6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian 

w statucie Centrum Integracji Społecznej. 

Pani Burmistrz – poinformowała, że w związku z upływem terminu statusu Centrum Integracji 

Społecznej w Bystrzycy Kłodzkiej - nadanego przez Wojewodę Dolnośląskiego, aby zapewnić 

ciągłość jego funkcjonowania zgodnie z zapisami ustawy o zatrudnieniu socjalnym należy podjąć 

tę uchwałę. Istotnym elementem zapewniającym ciągłość świadczenia usług reintegracji 

społeczno-zawodowej i prowadzenia dalszej działalności statutowej jest przedłużenie statusu 

Centrum. 

Centrum opracowało zmiany w statucie i przedstawiło nowelizację przedmiotowego dokumentu, 

które są konsekwencją zmiany działalności w szczególności w usługach.  

Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 29 marca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian                            

w statucie Centrum Integracji Społecznej. 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że instytucja w postaci Centrum Integracji 

Społecznej jest bardzo pożyteczna i potrzebna. Służy mieszkańcom naszej gminy,                                 

w szczególności osobom wykluczonym. Zasadne jest przyjęcie powyższego statutu. 

  

W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,              

w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/245/12 

w sprawie zmian w statucie Centrum Integracji Społecznej 

 - stanowiącą  załącznik Nr 7 

 

7. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady 

Sołeckiej Długopola Zdroju. 

Pani Burmistrz poinformowała, że podjęcie uchwały jest zasadne z uwagi na to, że zostały 

złożone pisemne rezygnacje. Jeden z członków Rady Sołeckiej zmienił miejsce zamieszkania, 

drugi zaś podjął naukę. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    

w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Długopola Zdroju. 
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W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych,                   

w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/246/12 

w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Długopola Zdroju 

- stanowiącą  załącznik Nr 8 

 

8. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzą etami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka.   

Renata Surma – Burmistrz –  poinformowała, że na podstawie ustawy o ochronie zwierząt do 

kompetencji Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej należy uchwalenie do dnia 31 marca br. 

rocznego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Przedmiotowy program obejmuje: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt. 

Dodała, że posiadamy pozytywne opinie właściwych instytucji. Koła łowieckie nie udzieliły 

odpowiedzi ale przyjmuje się, że nieudzielenie odpowiedzi w ustawowym terminie stanowi jego 

akceptację. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    

w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej Długopola Zdroju.                     

(8 za jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że jest to temat bardzo istotny. Ma pewne 

wątpliwości, gdyż kwota 20 tys. zł może okazać się za mała na opiekę nad bezdomnymi 

zwierzętami. Podjęcie tej uchwały jest przykładem kiedy państwo narzuca na gminę dodatkowe 

zadania bez żadnych środków. Mówi, że jak dokładnie się wczyta w treść uchwały to zapisy jej 

dotyczą opieki nad kotami. W wielu miejscach projektu mówi się tylko o kotach.    

Jest wyznaczone gospodarstwo rolne w Wilkanowie nr 150 i te zwierzęta będą tam 

zabezpieczone. Dodał, że podjęcie uchwały jest zasadne. 
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Pani Burmistrz dodała, że projekt jest sporządzony w myśl ustawy, która obliguje nas do takich 

zapisów. Mowa jest o kotach i zwierzętach bezdomnych lub zwierzętach gospodarskich. Nikt nie 

ma prawa do Wilkanowa wywozić bezdomnych psów i kotów lecz zwierzęta gospodarskie                                

i hodowlane.  

Przewodniczący Rady mówi, że na terenie działek położonych na Osiedlu Szkolnych jest bardzo 

dużo bezpańskich kotów. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu. Rada                                              

w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/247/12 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzą etami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka  

- stanowiącą  załącznik Nr 9 

 

9. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

Gminy Bystrzyca Kłodzka środków stanowiących fundusz sołecki.   

Pani Burmistrz poinformowała, że nie wszystkie gminy decydują się aby taki fundusz wyodrębnić 

w budżecie. Gmina od 3 lat zabezpiecza środki na ten cel. Jeśli chcemy aby w roku 2013 taki 

fundusz istniał, Rada do końca I kwartału musi podjąć uchwałę w tym zakresie.  

Nie są to duże środki. Szacuje się, że ogólna kwota na rok 2013 będzie wynosiła około 350 tys. zł 

dla wszystkich sołectw w naszej gminie. Mieszkańcy mogą sami zdecydować o rozdysponowaniu 

tejże puli środków, która zostanie na poszczególne sołectwo przekazana. Najwyższa kwota 

przypadająca na sołectwo to sześciokrotność średniego wynagrodzenia w naszej gospodarce, tj. 

niewiele ponad 23 tys. zł dla jednego sołectwa. Dwa sołectwa (Wilkanów i Gorzanów) otrzymują 

maksymalne środki, pozostałe od 4 tys. zł do 23 tys. zł.       

Po podjęciu tejże uchwały, do końca lipca br. wszyscy sołtysi muszą zostać poinformowani                         

o wysokości środków przypadających w roku 2013 na poszczególne sołectwo. Sołectwa wówczas 

do końca września mają termin złożenia wniosku w UMiG na rozdysponowanie przyznanej kwoty. 

Jako gmina mamy również prawo do otrzymania zwrotu środków z budżetu państwa w wysokości 

30% łącznie wydatkowanych środków. 

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                    

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka środków 

stanowiących fundusz sołecki. (8 za jednogłośnie) 

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że wszyscy jesteśmy za tym, aby kompetencje rad 

sołeckich i sołtysów były coraz większe. Jest aktywność społeczna i zaangażowanie. Podkreśla, że 

rola sołtysa jest bardzo ważna. Funkcjonowanie funduszu sołeckiego uważa za zasadne. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu. Rada                                              

w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXV/248/12 

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka 

środków stanowiących fundusz sołecki   

- stanowiącą  załącznik Nr 10 

 

10. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2012 r. na prace 

konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków.   

Pani Burmistrz poinformowała, że projekt uchwały jest konsekwencją posiedzenia ostatniej sesji i 

dodała, że w budżecie jest zabezpieczona kwota w wysokości 285 tys. zł na prace 

konserwatorskie nad zabytkami.  

Przypomniała, że kilka lat wstecz, Rada podjęła uchwałę mówiącą o tym jakie warunki muszą być 

spełnione aby mogła być przyznana z gminy dotacja na remont zabytków. 

Do 15 października roku poprzedzającego rok budżetowy, parafie, wspólnoty, stowarzyszenia czy 

osoby indywidualne mogą złożyć wniosek do gminy, pod warunkiem, że posiadają nieruchomość, 

która jest wpisana do rejestru zabytków.  

W poprzedniej wersji projektu uchwały było zawartych 8 nieruchomości w tym: 3 świeckie, zaś 5 

dotyczyło remontu naszych parafii i kościołów (tj. w Wilkanowie, Ponikwie, Starym Waliszowie, 

Nowym Waliszowie i  Nowej Bystrzycy).  

Radny Krzemiński  złożył wniosek, aby 5 wniosków „parafialnych” nie było wziętych pod uwagę. Za 

wnioskiem głosowało 8 radnych i w związku z tym Rada głosowała jedynie nad pozostałymi 3 

zapisami zawartymi w projekcie.   

Mówi, że postanowiła ponownie zgłosić projekt uchwały w wersji zaproponowanej pierwotnie za 

wyjątkiem kościoła w Wilkanowie, gdzie proponuje się zwiększenie kwoty o 10 tys. zł, tj. z 20 tys. zł 

na 30 tys. zł.  

Na zakończenie sesji, 8 radnych przegłosowało, że powinna odbyć się wizja wszystkich obiektów 

sakralnych i wówczas zostanie podjęta decyzja.  

Na dzisiejszej sesji była propozycja ściągnięcia z porządku obrad tejże uchwały. Niestety wniosek 

nie uzyskał większości i pozostał. Dodała, że został złożony także wniosek o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej 3 kwietnia br., aby po odbyciu do południa wizji lokalnej, podjąć uchwałę w tej 

sprawie.    

Na zakończenie wypowiedzi dodała, że bardzo chciałaby aby przyjąć projekt uchwały i przekazać 

środki na remont do obiektów sakralnych. Wspomniała, że w wielu miejscowościach kościół 

stanowi jedyne miejsce spotkań mieszkańców i należy wspomóc naszą społeczność aby nie 

musieli ze swoich domowych budżetów wydatkować środków na ten cel.  

Artur Pokora – Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja 
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na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków. (6 za, przy 7 wstrzymujących się) 

Radna Irena Stawiarska poinformowała, że świątynie w naszej gminie zasługują na to aby je 

wspomóc finansowo przy remoncie. Jeśli całościowy koszt remontu dachu kościoła wynosi 280 tys. 

zł a Rada przydzieli dotację w wysokości 40 tys. zł  to nie są to wielkie pieniądze. Dodała, że 

powinniśmy dbać o nasze zabytki gdyż jest to nasze dobro narodowe. Prosi o poparcie. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że nie ma radnych, którzy są za kościołami i przeciw. 

Większość radnych jest za kościołem. Istotą sporu jest to, iż Burmistrz jednoosobowo dzieląc 

budżet gminy podejmuje decyzję arbitralnie. Nie mieliśmy wszystkich wniosków do wglądu. 

Przypomina rolę i istotę samorządu w tym zakres kompetencji organu stanowiącego                                             

i wykonawczego. To radni powinni decydować komu przedzielą pieniądze, w jakiej wysokości i na 

jaki cel. Radni w związku z tym proponowali wizję lokalną aby mogli zapoznać się z potrzebami, 

porozmawiać z proboszczem i wówczas podjąć decyzję.  

Proponuje wizję lokalną w kościołach we wtorek o godz. 12.00, później zaś w godzinach 

wieczornych zwołać sesję nadzwyczajną celem przyznania środków – w wysokościach 

zaproponowanych przez Panią Burmistrz bądź innych.  Przywołuje istotę demokracji i powtarza, że 

to nie Burmistrz dzieli pieniądze w gminie lecz Rada. Burmistrz co najwyżej proponuje.  

Mówi, że Rada już wcześniej przyznawała środki na potrzeby obiektów sakralnych w naszej gminie 

(tj. 23 zadania religijne – 687 tys., czyli prawie tyle samo co na obiekty świeckie).  

Przewodniczący Rady apeluje do radnych o spokój i zachowanie powagi na sali obrad. 

Pani Burmistrz poinformowała, że dziwi Ją wypowiedź radnego, gdyż jak sobie przypomina 

sytuację rozdysponowywania środków na ten cel sprzed roku, kiedy to radni poprosili o wgląd               

w złożone wnioski celem analizy. Nic nie stało na przeszkodzie aby i w roku obecnym na komisji 

wnioski zostały rozpatrzone.  

Nie dziwi Panią Burmistrz fakt, że trzeba całą winę na kogoś zepchnąć i kogoś obwinić. 

Przypomniała wszystkim po raz kolejny, że wpłynęło  11 wniosków, 1 wpłynął po terminie i został 

odrzucony. Proponując projekt uchwały posiłkowała się rozpiską, tzn.: kiedy parafia złożyła 

wniosek, na jakie prace remontowe, łączny koszt prac, wysokość środków własnych, czy obiekt 

jest w rejestrze zabytków, czy posiada kompletną dokumentację i o jaką kwotę prosi. 

Oznajmiła, że do niedawna współpraca Burmistrza była z 13 radnymi. Koalicja w osobach 

radnego: Jana Pięty, Władysławy Płoch, Marka Krytaka, Piotra Budnika, Ewy Matys, Danuty 

Koniuszek, Ireny Stawiarskiej, Artura Pokory, Andrzeja Wziąka, Jana Szkwarka, Dariusza 

Krzemińskiego, Jerzego Klajna, Leszka Stróża – dziś nieobecnego, miała poddany pod dyskusję 

tenże projekt uchwały. Radny Jerzy Klajn poprosił wówczas o szczegółową rozpiskę dot. ilości 

złożonych wniosków, wysokości środków proponowanych przez wnioskodawców.  

Po zapytaniu się przez Panią Burmistrz, czy zaproponowany w projekcie uchwały podział środków  

uzyska radnych akceptację, radni na kolejnym posiedzeniu koalicyjnym przychylili się do złożonej 

propozycji i nie wnosili żadnych uwag ani propozycji do zaproponowanych kwot w projekcie. 
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Poinformowała, że skoro projekt uzyskał akceptację 13 radnych nie powinien być dziś wycofany.  

Jeśli konserwator podpisuje dokumenty sporządzone przez fachowców, w tym architektów to jest 

wystarczający powód, aby przyznać tym świątyniom pomoc.   

Radny Marian Adamów mówi, że otrzymał wnioski złożone przez parafie dopiero na posiedzeniu 

komisji.     

Pani Burmistrz poprawiła przedmówcę i poinformowała, że radni otrzymali zestawienie a nie 

złożone wnioski, gdyż o nie nikt nie prosił. Nieprawdą jest, że nie przekłada informacji. Zawsze na 

prośbę radnych udostępnia wszelkie dokumenty, nigdy nikomu ich jeszcze nie odmówiła.    

Radny Jan Szkwarek mówi, że nie wie z jakich przyczyn nie został zrealizowany złożony wniosek 

dotyczący odbycia wizji kościołów. Mówi, że na pewno kościoły środki otrzymają tylko jeszcze nie 

wiadomo w jakiej wysokości. Po wizji wszystko się okaże. Pyta dlaczego Pani Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów nie zorganizowała wizji. 

Rada Ewa Matys poinformowała, że radni nie są fachowcami aby musieli jechać i sprawdzać 

zasadność złożonych przez kościoły wnioski. Mówi, że jest bankowcem, udziela milionowych 

kredytów na podstawie dokumentacji, którą podpisują fachowcy, rzeczoznawcy. Śmiesznym jest, 

że dokumenty, które sporządzane są przez ludzi z odpowiednimi kwalifikacjami my radni musimy 

sprawdzać. Ponadto w tych miejscowościach mamy radnych, sołtysów, którzy służą wiedzą                         

i najlepiej orientują się jakie są potrzeby w sołectwach. Z uwagi na powyższe była przeciwna wizji.  

Jednakże, jeśli grupa radnych życzyła sobie wizji mogła zorganizować się i pojechać, nic nie stało 

także na przeszkodzie aby zgłosić taką wolę np. zastępcy przewodniczącej Komisji Budżetu 

radnemu Arturowi Pokorze. W końcu po to radni otrzymują diety aby mogli tego typu wyjazdy 

odbywać. Mówi, że opór ze strony grupy radnych to jest tylko zagrywka polityczna a potrzeba 

odbycia wizji jest fikcją.  

Swoją rezygnację złożyła dlatego, że nie chciała dać pewnemu radnemu satysfakcji                                

z odwoływania. Dodała, że nie ma On pojęcia co to jest budżet i na czym on polega. Podziękowała 

swoim wyborcom za wsparcie i otrzymane gratulacje.  

Radny Mieczysław Kamiński jest wypowiedzią radnej zbulwersowany. Mówi, że każdy radny ma 

prawo się wypowiedzieć i brać udział w wizji lokalnej. Obowiązkiem przewodniczącej było 

zorganizowanie komisji wyjazdowej. Mówi, że jeśli radna Ewa Matys „ma tylko zajmować się 

bankowością to nie ma Ona miejsca w tej Radzie”.      

Rada Ewa Matys oznajmiła, że nie powiedziała słów, które radny Kamiński zinterpretował na swój 

sposób. Mówi, że nie jest radnego Kamińskiego uczennicą i nie życzy sobie nieprawdziwych 

stwierdzeń pod swoim adresem.  Dodała, że nie jest w szkole. 

Przewodniczący Rady przywołuje radnych do porządku. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że radny jest delegatem społeczności lokalnej i nie może 

mówić, że się na czymś nie zna. Posiłkujemy się analizami ekspertów. Naszym obowiązkiem jest 

wizja lokalna i zapoznanie się z terenem.   

Pani Burmistrz poinformowała, że dziwi Ją fakt, dlaczego nikt nie zgłosił wniosku o odbycie wizji 

lokalnej przy uchwalaniu np. zmian w budżecie, w której był zapis o przyznaniu środków na 

renowację murów obronnych. 
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Radny Artur Pokora mówi, że gdyby Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poprosiłaby aby               

zorganizował wizję to ustaliłby termin wyjazdu.   

Przewodniczący Rady poinformował, że II kadencję jest radnym i rok w rok 78% z puli środków 

szło na obiekty sakralne. Byliśmy hojni. Mówi, że nie jesteśmy w stanie udźwignąć wszystkich 

potrzeb jeśli chodzi o roboty konserwatorskie zarówno świeckie jak i sakralne.  

Zrobiliśmy rewitalizację i wskazanym byłoby aby w pierwszej kolejności wykonać remont elewacji 

kamienic. Są starsze obiekty zabytkowe niż kościoły, nie mówiąc już o basztach. 

W roku ubiegłym Rada przeznaczała środki na kościoły, w tym na: na renowację organów 70 tys. 

zł, na kaplicę Floriana w roku 2009 przeznaczono 40 tys. zł,  w 2010 na dach kaplicy Floriana – 40 

tys. zł, na renowację malowideł w kaplicy – 40 tys. zł.  

Nie ma pieniędzy na tyle aby wszystkich zadowolić. Wiele środków zostało przeznaczonych na 

renowację kościoła Floriana, w sumie 100 tys. zł (plus 20 tys. zł od konserwatora na renowację 

malowidła). Ze strony kościoła nie zostały przeznaczone żadne środki. Pyta, „czy choć jedno słowo 

dziękuję ze strony naszego Proboszcza było pod adresem Rady? Nie przypominam sobie.” 

Zacytował fragment podziękowania Księdza z Wójtowic zamieszczonego w Biuletynie Bystrzyckim   

w którym czyta się, że: w imieniu własnym oraz parafian chciałbym podziękować Pani Burmistrz 

Urzędu Miasta i Gminy Renacie Surmie za dotacje celowe przekazane w roku kalendarzowym 

2011 na remont wieży wójtowickiego kościoła.” 

Mówi, że nie spotkał się z tym, aby choć jeden ksiądz przyszedł na sesję i powiedział słowo 

„dziękuję”.    

Dodał, że radnych traktuje się instrumentalnie, są maszynką do głosowania. 

Pani Burmistrz – poinformowała, że przez wiele lat nikt z radnych nie jeździł i nie oglądał 

zabytków. Doświadczeniem lat ubiegłym przekazała pod obrady projekt uchwały. Nie można 

nikogo zmusić do tego, aby podziękował tej czy innej osobie. Dodała, że Przewodniczący nie był   

w kościele wówczas, kiedy ksiądz Dziekan dziękował nie tylko Burmistrzowi ale całej Radzie 

Miejskiej za to, że wyasygnowała takie środki przy remoncie organów. Prosi aby nie mówić tak, że 

księża nie dziękują. Dziękują ale w swoich świątyniach.  

Przewodniczący Rady przypomniał również sytuację, kiedy Karl Hainz Lidwig i Janusz Kobryń            

w 2010 r. ufundowali dzwon z przeznaczeniem do kaplicy Św. Floriana. Jest to dzwon ważący 110 

kg. Okazało się, że nie mogą do dnia dzisiejszego uzyskać zgody naszego Proboszcza aby można 

było go umieścić na wieży. Mamy darmowy dzwon a brak jest zgody władzy kościelnej na jego 

umieszczenie. Pyta, czy tak ma wyglądać miłość bliźniego? 

Pani Burmistrz – poinformowała, że mówimy o sprawach, które nie mogą być wyjaśnione na tej 

sesji w dniu dzisiejszym. To, że na naszym terenie gospodarzem jest ksiądz Dziekan nie oznacza, 

że jeśli jest tu gospodarzem to może wszystko. Sprawa tu polega na uzyskaniu pozwolenia z Kurii, 

należy sporządzić ekspertyzę tego dzwonu. Mówi, że jeśli są stosowane osobiste wycieczki                       

w kierunku duchownych to należy Ich zaprosić na posiedzenie Rady i porozmawiać.     

Przewodniczący Rady mówi, że nie wycofuje się z wypowiedzianych wcześniej stwierdzeń. „Mówi 

prawdę, a za mówienie prawdy w Bystrzycy Kłodzkiej nie sadzają.” 
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Radny Piotr Budnik dziwi się kolegom, byłym radnym koalicyjnym. Mówi, że faktycznie, jeśli Pani 

Burmistrz nie przedstawiałaby tych spraw Radzie to moglibyśmy toczyć bój. Dlaczego wtedy nikt 

nie powiedział, że z czymś się nie zgadza. Dziś wyszukujemy wizje lokalne, gdzie przez wiele lat 

tego nie praktykowano. Prosi radnych o zastanowienie się.  

Radny Dariusz Krzemiński mówi, że jako Rada prosiliśmy Księdza aby raz w miesiącu msze 

odprawiał w kościółku na Górze Floriana to odpowiedział: „nie mam czasu”. Mówi, że do kościoła 

nie chodzi bo nie wierzy w księdza ale ma Boga w sercu. Nie wszyscy księża robią to co mają 

robić. 

Radna Irena Satwiarska zgłosiła wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie wniosek 

przyjęła. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu. Rada                                              

w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 7 głosami za, przy 7 przeciwnych nie podjęła 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie             

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.  Uchwała nie uzyskała 

większości. 

   

11. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku  

przetargowego na dzierżawę gruntu.  

Radna Ewa Matys poinformowała, że Państwo Łukawscy prowadzą Firmę Eden od 15 lat i ich 

działalność cieszy się dużym zadowoleniem, gdyż prowadzone usługi są na wysokim poziomie. 

Wielu mieszkańców życzyłoby sobie aby ten kiosk nadal prowadzony byłby przez Państwo 

Łukawskich.  

Pani Burmistrz poinformowała, że projekt uchwały wprowadził nie Burmistrz ale grupa radnych.   

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że wszystkim winna jest Pani Vice Burmistrz, która podpisała 

pismo mówiące o tym, że wyraża się zgodę na dalsze dzierżawienie kiosku przez Panią Łukawską. 

Jak cos dobrze funkcjonuje na terenie naszego miasta to nie należy tego niszczyć. Pani 

Łukawskiej należy się odstąpienie od obowiązku przetargowego i przyznanie dzierżawy gruntu              

w formie bezprzetargowej i niech dalej w interesie mieszkańców kiosk funkcjonuje. 

Pani Burmistrz poinformowała, że owszem może nadal funkcjonować kiosk ale na warunkach 

obowiązujących w naszej Gminie. 

Radny Jan Szkwarek popiera stanowisko radnego Kamińskiego. 

Beata Hucaluk - Szpanier – Zastępca Burmistrza sprostowała wypowiedź radnego Kamińskiego            

i poinformowała, że  w piśmie mówi się o pozostawieniu do czasu rozstrzygnięcia procedur przez 

obecnego administratora. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem projektu. Rada                                              

w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła: 
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Uchwałę Nr XXV/249/12 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku  przetargowego  

na dzierżawę gruntu 

- stanowiącą  załącznik Nr 11 

 

7. Informacje Pani Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. 

Jerzy Klajn pyta, jaki jest skład rady nadzorczej i dlaczego nie został zaproszony na dzisiejszą 

sesję. Pyta, dlaczego woda w naszej gminie jest najdroższa.  

Radny Mieczysław Kamiński – poinformował, że sprawa, która dotyczy taryfy za wody roztopowe 

i ścieki świadczy negatywnie o władzy samorządowej, organach wykonawczych, w tym Pani 

Burmistrz i Pani Prezes. Pani Prezes wprowadziła taryfę, która nie była przedstawiona Radzie 

Miejskiej. Zgodnie z ustawą są podane terminy, które obligują do zachowania pewnych procedur. 

Mówi, że wątpi, że taka taryfa w ogóle dotarła do gminy. Ponadto jakie było stanowisko i opinia 

Pani Burmistrz w tej sprawie i dlaczego Pani Burmistrz nie przedłożyła tego radnym Radzie 

Miejskiej. Mówi, że radni takiego podatku nie wprowadzili. Jak teraz wyglądamy my jako radni a jak 

wyglądają nasi mieszkańcy. Mówi, że Rada nie miała możliwości wypowiedzenia się w tej sprawie.  

Argumenty Pani Burmistrz i Pani Prezes nie docierają do radnego i mieszkańców. Wprowadzając 

taryfę uwzględniono opłatę za wody rozpadowe i deszczowe dla wszystkich mieszkańców Gminy. 

Oznacza to, że wszyscy mamy płacić pod warunkiem, że deszczówka cieknie do kanalizacji 

miejskiej. Należy się zastanowić, czy się nie wycofać. Upomina się o opinię prawną w tej sprawie    

o możliwości wycofania i zmiany taryfę w trakcie roku budżetowego.  

Ma wielkie zastrzeżenia do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. Z chwilą powstawania tej spółki był 

jej przeciwnikiem. Istotą spółki było to, że miała wykonywać inwestycje.  

W roku 2011 spółka miała wykonać inwestycję rzędu 3 milionów złotych. W trakcie roku 

budżetowego zmieniono plan modernizacji i wpisano 140 tys. zł. W tym roku spółka ma wykonać 

inwestycje rzędu 9 mln zł i jest ciekawy jakie to będą.  

Nie można lekceważyć radnych, należy się szanować wzajemnie.  

Mówi, ze Pani Prezes perfidnie omijała art. 8 ustawy, niezgodnie z wolą mieszkańców i radnych.  

cyt. „jeżeli Rada Gminy nie podejmie uchwały w terminie o którym mowa w ust 5, taryfy wchodzą w 

życie po upływie 70 dni od złożenia wniosku o zatwierdzenie taryf.” 

Mówi, że zatwierdzenie taryfy dla mieszkańców jest bardzo ważne. Od kilku lat kłócimy się o cenę 

wody. W poprzednich latach cena jej była jedna z najniższych, teraz jest jedną z najwyższych. 

Należy się szacunek mieszkańcom i radnym. 

Pani Burmistrz poinformowała, że zacytowane fragmenty ustawy są jak najbardziej prawdziwe                

i zgodne z prawem. Pani Prezes w październiku złożyła kalkulację i projekt taryfy. Na spotkaniu 

koalicyjnym na koniec października, radni koalicyjni zostali  poinformowani o takiej właśnie 

procedurze, tzn. zadane było pytanie, czy dajemy pod obrady sesji projekt uchwały mówiący o 

zatwierdzeniu taryf za wodę i ścieki. Poinformowała radnych również, że pojawi się nowa pozycja 

opłaty za wody deszczowe. Poinformowała wówczas na jakich zasadach będzie ona 

funkcjonowała – tzn. że właściciele placów, ulic, chodników za wyjątkiem mieszkańców, wspólnot 
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będą tę opłatę ponosili - czyli właściciele dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich. Wody nie 

kierowane do oczyszczalni ścieków są zwolnione z tej opłaty, podobnie jak wody z terenów 

nieutwardzonych. Była także informacja, że w związku z tą opłatą przedsiębiorcy będą płacić 

troszkę mniej za ścieki. Mówiono, że nie będzie więcej z budżetu gminy dopłaty do wody i ścieków 

dla gospodarstw indywidualnych dlatego, iż stawka ta o kwotę 2,73 zł będzie niższa dla tychże 

gospodarstw i odczuje to tylko gmina. Porównując stawki za wodę i ścieki dla gospodarstw 

indywidualnych i przemysłu z roku 2011 i roku 2012 to są one niższe. Natomiast nowa pozycja za 

wody opadowe pojawiła się z tego względu aby gmina nie dokonywała dopłaty do wody i ścieków. 

Mówi, że inwestycje zakład będzie wykonywał i prosi aby o to się nie martwić. 

Radni koalicyjni zdecydowali aby nie poddawać pod obrady sesji projektu tejże uchwały. Dodała, 

że dla gospodarstw indywidualnych nie będzie drastycznej podwyżki, jedynie zwyżka za wodę               

i ścieki będzie podwyższany o stopień inflacji.    

Poinformowała, że 28 listopada 2011 r. na sesji przedstawiła informację Radzie, że jako Rada nie 

będziemy zajmować się stawkami za wodę i ścieki oraz że pojawia się w budżecie nowa pozycja 

za wody opadowe. Zacytowała fragment z protokołu.  

W związku z tym, że nie było żadnego zainteresowania tym tematem ze strony radnych, 

zrozumiałym jest, że jest akceptacja.  

Poinformowała, że wniosek złożony przez radnego Jerzego Klajna na posiedzeniu sesji 29 lutego 

br. i przegłosowany był niezgodny z prawem. Ustawa reguluje, że jeśli kwoty podatków nie zmienią 

się odgórnie, my nie mamy możliwości zmiany obowiązującej taryfy. 

Marta Konieczna Morawa – Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji poinformowała, że 

wszystko co powiedziała Pani Burmistrz jest jak najbardziej zgodne z prawem. Wniosek taryfowy 

złożyła do UMiG 21 października 2011 r. 

Taryfa obowiązuje 1 rok i nie ma możliwości jej wzruszenia w trakcie obowiązywania.  

Mówiąc, że w powiecie mamy najwyższe opłaty za wodę, należy potraktować z osobna wodę i 

ścieki.  

Opłata za wodę dla naszych mieszkańców to 3,83 zł/m3 brutto. W gminie Kłodzko (bez miasta) – 

4,47 zł/m3 – tu gmina dopłaca i mieszkańcy płacą 3,94 zł/m3. W Nowej Rudzie od miesiąca 

kwietnia – 4,28 zł/m3, w Kudowie Zdrój – 3,90 zł/ m3. Taniej jest w Polanicy Zdrój ale taryfa 

obowiązuje do 30 czerwca.   

Nieprawdą jest, że odkąd powstała spółka ceny wody zaczęły rosnąć. Ceny te po raz pierwszy 

zostały prawidłowo skalkulowane. Fajnie, że mamy oczyszczalnię ale przy jej budowie nikt nie 

skalkulował jakie koszty niesie za sobą użytkowanie jej.   

Nikt wcześniej nie liczył się z kosztami bo gmina brała na siebie wszelkie koszty jej utrzymania.  

Oczyszczalnia jest z roku 2002 i już po upływie 10 lat zaczynamy borykać się z remontami. 

Brakuje w niej wielu rzeczy. Braki te generują dodatkowe koszty, stąd pojawiła się owa taryfa. W 

roku 2012 nikogo nie zamierzamy obciążać poza jednostkami instytucjonalnymi, tylko po to aby 

ochronić mieszkańców.  

Oczyszczalnia przyjmuje 1.200.000m3 ścieków, z czego umowy są podpisane na 300 tys. zł, tj. 

900 tys. zł. i 50% z 900 tys. zł to są wody opadowe i roztopowe.  
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Na terenie naszego miasta są i drogi powiatowe, wojewódzkie, gminne, place parkingi będące 

także w  rękach prywatnych. Jeśli my nie zaczniemy dbać o swoje urządzenia w oczyszczalni za 

niedługo koszt niebagatelnie wzrośnie. W roku ubiegłym wymieniono całościowo system 

osadników, który został starty przez zanieczyszczenia, które niesie ze sobą deszczówka, nie ścieki 

sanitarne.   

Bystrzyca Kłodzka nie odbiega jeśli chodzi o ceny ścieków znacząco. W Gminie Kłodzko 

mieszkańcy płacą za ścieki 5,16 zł, w naszym przypadku jest 5,45 zł. Różnica 0,30 gr to wcale nie 

jest dużo. Tam jest zakład budżetowy a my jesteśmy spółką i sami się finansujemy.  

Zapewnia, że zaplanowane inwestycje będą realizowane, na dzień dzisiejszy konieczne są 

niezbędne remonty.  

Środki gromadzone na koncie spółki – czyli ten koszt amortyzacji, który wpływa na wynik spółki to 

koszt dzięki któremu możemy funkcjonować. Nie mamy żadnych opóźnień, wszystkie świadczenia 

płacone są regularnie. Niestety mamy tylko dłużników, dzięki którym mamy dużo środków 

zamrożonych.  

26 marca 2012 r. w Urzędzie Marszałkowskim została podpisana umowa na dofinansowanie 

dwóch, strategicznych zadań, tj.: 

1/  przebudowa wodociągu w Długopolu Zdroju – dawno się już o tej inwestycji mówiło ale dopiero 

spółka przygotowała dokumentacje i wystąpiła o dofinansowanie. Nikt wcześniej nie sporządził tej 

dokumentacji.  

2/ wodociąg w Starej Łomnicy, zasilający Starą Łomnicę ze stacją uzdatniania w Gorzanowie. Na 

tą inwestycję otrzymaliśmy środki w wysokości ok. 3 mln zł. 

Jak tylko wykonamy te zadania przystąpimy do budowy kanalizacji – zadanie zawarte                              

w Wieloletnim Planie Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Kanalizacyjnym.    

Zakład rozpoczął swoją działalność w 2008 r. i funkcjonował na taryfie, wnioskowanej jeszcze 

przez zakład budżetowy. Obowiązywała od 1 stycznia 2009 do 31 grudnia 2009. Była to taryfa, 

która pogrążyła zakład i wynik finansowy był bardzo kiepski.  

W 2010 r. była nowa taryfa, która weszła w życie z wielką awanturą, gdyż dopiero wtedy zostało 

wszystko porządnie skalkulowane.    

Poinformowała, że zapisy ustawy mówią, że rada gminy może ustanowić dopłatę do poszczególnej 

grupy mieszkańców. Zakład jako spółka musi się bilansować a rada może złagodzić skutek 

bilansowania dla odbiorców. Przez dwa lata takie rozwiązanie stosowała gmina.   

Artykuł 2 punkt 8 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków mówi, że 

„ścieki wprowadzone do wód lub do ziemi to też wody opadowe lub roztopowe, ujęte w otwarte lub 

zamknięte systemy kanalizacyjne pochodzące z powierzchni zanieczyszczonej o trwałej 

nawierzchni…”    

W roku 2012 bez dopłaty koszt ścieków jest niższy – 5,45 zł dla odbiorców indywidualnych. Kwota 

została zmniejszona poprzez zwiększenie zakresu usługi. Koszty oczyszczania i odprowadzania 

ścieków na dzień dzisiejszy wynoszą 1 mln 567 tys. zł , gdzie zeszliśmy z kosztów oczyszczania 

ścieków od roku 2009 r. o 300 tys. zł. Nie było to łatwe przedsięwzięcie, bo jeśli chodzi o 

technologię to nie da się tu wiele zrobić.    
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Jeśli będziemy w tym kierunku optymalizować tę cenę ścieków i jeśli wszyscy uczciwie do tego 

podejdą i nie będzie niekontrolowanych zrzutów do kanalizacji to cena ścieków spadanie. 

Mówi, że nie możemy powstydzić się naszą wodą. Jest ona dobra i naprawdę niedroga.  

Reasumując poinformowała, że artykuł 24 ustawy dokładnie precyzuje do czego jest władna Rada 

Miejska. Otóż Zakład Wodociągów wnioskuje o taryfę a nie, że Rada Miejska będzie zmieniała 

zaproponowane stawki, bo przecież zakład musi się bilansować. Jedyne co Rada może to 

uchwalić dopłatę do cen wody i ścieków.   

Radny Jerzy Klajn pyta, czy wzięto pod uwagę fakt, że nie wszyscy będą płacić, np. 

przedsiębiorcy, którzy nie płacą już podatku od nieruchomości.  

Pani Prezes nie rozumie faktu, jak można nie płacić za coś z czego się korzysta. Dodała, że są 

tacy klineci, którzy nie płacą ale zakład daje sobie z takimi radę.  

Radny Jerzy Klajn mówi, że zdarzają się miesiące w których woda przelewa się do kanału i mamy 

nadwyżkę wody. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że Prezes spółki ma obowiązek bronić spółki i dbać              

o zyska. My jako radni jesteśmy między młotem a kowadłem i musimy dbać o interes 

mieszkańców. Mówi, że nasza spółka za bardzo funkcjonuje prawidłowo w naszych realiach czy 

warunkach. Zakład budżetowych funkcjonował lepiej bo ceny wody i ścieków były niskie.  

Mówi, że Pani Burmistrz obiecała nam opinię prawną czy taryfę można zmienić w trakcie jej 

obowiązywania.  

Skoro wniosek taryfowy sporządzono na podstawie Rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 

28 czerwca 2006 r. i określono od kogo będzie się pobierać opłatę za wody roztopowe i opadowe 

to my się nie rozumiemy. We wniosku tak się nie pisze. W taryfie powinno być jednoznaczne 

napisane jakie grupy odbiorców mają płacić tą taryfę. Wg grafologa i polonisty zapis odczytuje się 

jednoznacznie, że wszyscy mają płacić.  

Mówi, że wszystko zaczęło się od nieszczęśliwej ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

odprowadzaniu ścieków. Zacytował art. 2 ust. 8 lit c. Dodał, że kilkanaście gmin w Polsce się 

wygłupiło i tą taryfę wprowadziło. Mówi, że nie można lekceważyć mieszkańców bo to są nasi 

wyborcy.  

Mówi, że Pani Prezes będzie wiarygodna jeśli weźmie cenę wody z 14 gmin powiatu kłodzkiego i 

wówczas można ją zweryfikować. Niektóre przedsiębiorstwa wodno – kanalizacyjne wprowadzają 

taryfę w trakcie roku. Jeśli jest taka wola Rady Miejskiej można rozpocząć procedurę i zmienić 

taryfę w trakcie roku.  

Pani Prezes dodała, że  taryfa obowiązuje tylko jeden rok. Jest tylko kilka przypadków, kiedy ona 

obowiązuje w innym okresie: 

1/ kiedy można ją wydłużyć (tzn. przedłużeniu trwania taryfy i to na konkretny uzasadniony 

wniosek wodociągów); 

2/ kiedy taryfa obowiązuje nie rok ale półtora roku (wówczas kiedy powstaje nowo 

przedsiębiorstwo i prowadzi nową działalność). 

Poza wymienionymi przypadkami nie można wzruszyć taryfy. 

Gmina Kłodzko także posiada taryfę deszczową. 
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Mówi, ze należy wiele czynników pogodzić w tej taryfie, z wielu kosztów zejść aby ta taryfa był 

społecznie akceptowana, chociaż nigdy nie jest.  

Radna Irena Stawiarska - w imieniu siedmiu radnych poinformowała, że zostali opisani w gazecie 

kłodzkiej. Podana jest wiadomość, że to radni zagłosowali za obciążeniem podatkiem deszczowym 

mieszkańców. Mówi, że było nam bardzo przykro.  Mówi, że ten kto opisał nas niech ma teraz 

odwagę i przyzna się.  

Skierowała duże słowa uznania dla Pani Prezes za bogatą wiedzę i znajomość tematu. 

Radny Mieczysław Kamiński – zakład będący spółką ma jedyny plus w postaci tego, ze może 

odliczyć sobie VAT. Powtarza, że spółka kieruje się zyskiem. 

Radny Jan Szkwarek zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji w przedmiotowej sprawie. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

 

Ad. 8. Informacje Burmistrza. 

Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 

(01.03.2012 r. - 30.03.2012 r.) 

1/05.03.2012 r. 

     Spotkanie z p. Tadeuszem Szmiglem w sprawie dalszego funkcjonowania Przedszkola 

„Bystrzaki" w Bystrzycy Kłodzkiej. Fundacja zdecydowała się nadal je prowadzić. Gmina ma 

obowiązek dofinansowania 75% kosztów z przedszkola publicznego,  

2/08.03.2012 r. 

    Spotkanie z Wiceministrem Rozwoju Białorusi w sprawie rozpoczęcia inwestycji w Bystrzycy 

Kłodzkiej - montaż domków z bali drewnianych,  

3/09.03.2012 r. 

    Kurtuazyjna wizyta nowego konsula Niemiec we Wrocławiu p. Gottfrieda Zeitza, 

spotkanie przy współudziale p. Reinera Sachsa, p. Petera Keutena i Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu p. Jerzego Kląjna, 

4/10.03.2012 r. 

Udział w Walnym Zebraniu Związku Pszczelarzy oraz prośba ze strony Związku na 

zwrócenie uwagi na problem nielegalnych „wędrownych" pasiek z zewnątrz, 

5/13.03.2012 r. 

    - Podpisanie wspólnego projektu z gminą Orlickie Zahori - Gmina Bystrzyca Kłodzka jest  

      Tylko uczestnikiem, 

    - Spotkanie z prezesem Banku Gospodarstwa Krajowego p. Wojciechem Kowalczykiem, p.  

      Bogusławem Białowąsem, p. Piotrem Laseckim w sprawie udzielenia kredytu dla ZOZ                    

      w Bystrzycy Kłodzkiej i dotacji dla gminy Bystrzyca Kłodzka na adaptację budynku na  

      mieszkania przy ul. Strażackiej 3, 

6/14.03.2012 r. 

      Spotkanie z prezesem firmy EDF p. Thierry Deschaux, która to firma jest właścicielem 

      inwestycji „Budowa elektrowni szczytowo-pompowej w Młotach". Wstępnie ustalono na 
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      16 kwietnia br. wizytę EDF w Bystrzycy Kłodzkiej oraz wizję w terenie, 

7/16.03.2012 r. 

   -   Posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej i podjęcie uchwał w sprawie: 

       Poręczenia przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej kredytu w wysokości 1 min zł dla     

       ZOZ-u na remont bloku operacyjnego, 

   - Spotkanie z Wiceministrem Spraw Wewnętrznych p. Stanisławem Rakoczym, Wojewodą 

       Dolnośląskim p. Markiem Skorupą, Wicewojewodą Dolnośląskim p. Ewą Mańkowską - 

       otrzymanie promesy w wysokości 1.100.000 zł na remonty dróg: w kierunku Sanktuarium 

       „Maria Śnieżna", w Wilkanowie koło posesji p. Kwiatka oraz w Nowej Łomnicy - III etap  

       dokończenie zadania,  

8/20.03.2012 r. 

    - Spotkanie z przedstawicielami Klubu Sportowego „Zamek" w Gorzanowie w sprawie 

        dalszej realizacji zadania „ Budowa boiska sportowego w Gorzanowie", 

    -   Spotkanie    w    ww.    sprawie    z    Marszałkiem    Województwa    Dolnośląskiego p.  

        Włodzimierzem Chleboszem oraz Dyrektorem Wydziału Rozwoju p. Jackiem Kaszuba,  

9/ 21-22.03.2012 r. 

    - Informacja o badaniach radiologicznych, 

10/23.03.2012 r. 

    -   Spotkanie z osobami prowadzącymi działalność gospodarczą przy ul. Kościelnej w          

        Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie rewitalizacji ulicy, 

    -   Konferencja z samorządowcami terenu powiatu kłodzkiego zorganizowana przez  

        TAURON w sprawie uporządkowania spraw dotyczących własności oświetlenia  

        ulicznego, 

11/24.03.2012 r. 

     -   Uczestnictwo w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ogrodów Działkowych „ZGODA", 

     -   Spotkanie z przedstawicielami Klubu Sportowego „ZAMEK" w sprawie dalszych prac  

         dotyczących nowego projektu boiska w Gorzanowie, 

12/26.03.2012 r. 

    - Podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie w wysokości 

         3.000.000 zł budowy oświetlenia solarowego na terenie gminy: 1.500.000 w 2012 r. 

         oraz 1.500.000 w 2013 r. 

13/Gospodarka lokalowa: 

- lokale użytkowe przejęte: 4 

- lokale użytkowe wytypowane do przetargu:3 

- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:0, w drodze rokowań -2 

- pozyskane mieszkania: 4 

- przydzielone mieszkania:4, po zakończonym remoncie kapitalnym-1, do remontu kapitalnego - 0, 

- zamiany mieszkań: 

- wzajemne (pomiędzy najemcami) - 1 z urzędu - 1 14/  

Gospodarka mieniem gminnym: 
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- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 

• mieszkalne: 8 

• budynki (budowle): 1 

• lokale użytkowe: 1 

• udział w nieruchomości zabudowanej - 0 

działka budowlana na polepszenie warunków zagospodarowania- 0, 

- dzierżawa gruntów rolnych: 15, w tym rolne: nowe-8, przedłużenia-4; ogródki przydomowe: nowe-2,  

  przedłużenia - 0; grunt pod garaż: nowe - 0, przedłużenia -0; lokale użytkowe: nowe -0,  

  pomieszczenia gospodarcze: nowe -1 

- pozyskane mieszkania : 0 

15/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 50 

16/ Informacja demograficzna: 

- urodzenia: 11 

- zgony: 16 

Radny Jerzy Klajn mówi, że nie dobrym rozwiązaniem jest aby samochody stały na terenie 

Rynku na czas remontu ulicy Kościelnej. Wyciekające płyny samochodów zniszczą kostkę.  

Pani Burmistrz poinformowała, że wpłynęła dopiero taka petycja i nasuwa się pytanie jaką ludzie 

mogą otrzymać alternatywę. W ciągu dnia na ul. Kościelnej jest bardzo dużo zaparkowanych 

samochodów. Należałby pomyśleć o miejscach postojowych za przychodnią oraz obok NETTO. 

Mówi, że radni powinni w głosowaniu zdecydować, czy na czas remontu udostępnić te miejsca do 

parkowania.  

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że ślimaczy się sprawa zagospodarowania przestrzennego 

gminy. Przy uchwalaniu planu zagospodarowania przestrzennego i studium należy kontaktować 

się częściej z radnymi. „Jeżeli do studium osoby prywatne zgłaszały wnioski i zostały one 

uwzględnione i wartość ich gruntów i nieruchomości wzrośnie a my jako radni nie mieliśmy wpływu 

na to aby wpisać coś do studium – jeśli chodzi o interes gminy i mieszkańców – to aby nie było 

później tego problemu”. 

Pani Burmistrz potwierdziła zasadność przedstawienia radnym studium.  

Jesteśmy gmina specyficzną. Studium jest sporządzane dla terenów wiejskich, nie miasta. 

Dodała, że na wszystkie tereny gminne położone na terenach wiejskich, które są przy 

drogach jest propozycja zmiany pod działki budowlane.  

Radny Jerzy Klajn pyta Panią Burmistrz, czy wycofała się z „tego złego pomysłu jakim jest 

catering w Przedszkolu nr 2”. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że nie wycofała się, gdyż nie został on jeszcze wprowadzony. 

Problem tkwi przy budynku, który jest przy Wojska Polskiego. Co roku sanepid wydawał 

warunkowo pozwolenie aby tam dwie grupy przedszkolaków mogły być. Mamy ponad 20 powiatów 

w naszym województwie. W każdym powiecie funkcjonuje sanepid. Pozostanie jedynie 6 

sanepidów na całe województwo. Z wielką ostrożnością teraz sanepid kłodzki podchodzi do 

wydawania jakichkolwiek decyzji. Zostaliśmy poinformowani, że w tym budynku brakuje drugiej 

klatki ewakuacyjnej, oraz koniecznych jest wiele nakładów na prace remontowe. 
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Duża sala mieszcząca się przy ul. Mickiewicza mogłaby być podzielona na dwie sale aby można 

było umieścić tam te grupy. Nie sztuką jest zmniejszyć liczbę miejsc dla przedszkolaków, zwolnić 

osoby zatrudnione i powiedzieć to jest wina sanepidu.  

Pomysłem było to aby utrzymać 50 miejsc dla przedszkolaków oraz miejsca pracy osób tam 

pracujących aby zrobić adaptacje budynku przy ul. Mickiewicza i przenieść tam grupy.  

Drugim problemem jest catering. Koszt wyżywienia dziecka w przedszkolu waha się w granicach 

ok. 14 zł/dziennie. Pojawiło się więc pytanie, ile wyniósłby więc catering. Po wstępnych 

rozmowach, koszty cateringu wynoszą od 6-7 zł za całodzienne wyżywienie. Są tu więc 

oszczędności.  

Nie chcemy także pań pracujących w kuchni pozbawiać pracy. Dlatego zamysł był aby jedna pani 

była na całym etacie a pozostałe na ¾ etatu.    

Oznajmiła, że nikt o tym jeszcze nie przesądził. 

Zlecono przedstawienie kosztorysu adaptacji sali dla tych dwóch grup z Wojska Polskiego. Po 

uzyskaniu wszystkich informacji możemy dyskutować.   

Przewodniczący Rady pyta, jaki procent dzieci wieku przedszkolnego uczęszcza do przedszkola. 

Pani Burmistrz odwołując się do jednego z wniosków Komisji Edukacji poinformowała, że „za 

mojego burmistrzowania na terenie gminy przybyło 110 miejsc przedszkolnych”. W latach 2007                

i 2008 zostały uruchomione małe przedszkola na terenach wiejskich i przedszkole Bystrzaki. 

Mówi, że zasadą jest, że jeżeli przedszkole jest prowadzone przez stowarzyszenie lub inną 

fundację, gmina ma obowiązek dopłaty co najmniej 75% kosztów, które ma w swoim przedszkolu 

publicznym.  

Przewodniczący Rady mówi, że musimy sporządzić symulację. Z chwilą wejścia do Unii 

Europejskiej musimy w ciągu najbliższych kilku lat dążyć do współczynnika, że 80% populacji 

przedszkolaków musi mieć zapewnione przedszkola. Z chwila likwidacji budynku przy ul. Wojska 

Polskiego, nie mając symulacji ile maluchów przybędzie w ciągu najbliższych lat, nie będziemy                

w stanie osiągnąć 80% pułap -zgodnie z wymogami.   

Pani Burmistrz odpowiedziała, że grup przedszkolnych nie likwidujemy tylko chcemy przenieść je 

do innego budynku. Budynek przy ul. Mickiewicza ma pomieszczenia na piętrze do 

zaadoptowania. Nikt nie ma w planie likwidacji jakichkolwiek miejsc przedszkolnych. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że Pani Burmistrz idzie w zupełnie innym kierunku. Pyta, 

dlaczego nie wybiera racjonalnych opcji.  

Racjonalnym rozwiązaniem to oszacowanie kosztów awaryjnej klatki schodowej i innych aby 

utrzymać budynek przy ul. Wojska Polskiego. Skoro brakuje nam miejsc w przedszkolach nie 

możemy pozbywać się budynku. „Jeśli trzeba wydać środki finansowe to trzeba”.   

Nie możemy powodować zgęszczenia dzieci w przedszkolu nr 2. Zamiast ułatwiać to utrudniamy. 

Apeluje abyśmy nie szli w tym kierunku. 

W dalszym ciągu nie mamy symulacji ile brakuje miejsc w przedszkolach.    

Pani Burmistrz mówi, że patrzy na budżet całościowo. Nie można przeznaczać i oszczędzać 

środków tylko na kilku pozycjach zapisanych w budżecie. Zasadą jest aby dochody bieżące 

zrównoważyć z wydatkami. 
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Radny Mieczysław Kamiński jest zdania, że w administracji Urzędu znalazłyby się z pewnością 

oszczędności gdyby się dobrze przyjrzeć zatrudnieniu. Jest wiele zbędnych etatów. Jest w stanie 

to udowodnić. Szukamy oszczędności kosztem najsłabszych i najbiedniejszych.  

Pani Burmistrz poinformowała, że wymagana „papierologia” przy realizacji setek zadań przez 

gminę przerasta wyobrażenia, zarówno przy małych wnioskach i projektach jak i wielomilionowych 

inwestycjach.   

Dodała, że owszem zdarza się, że przyjmowane są osoby na czas zastępstwa np. za panie, które 

przebywają w chwili obecnej na urlopach macierzyńskich. Nigdy nie jest tak, że są one 

przyjmowane na czas nieokreślony. 

Ponadto bardzo dużo osób pracuje jako stażyści. Nie ponosimy z tego tytułu żadnych kosztów. 

Przewodniczący Rady prosi Panią Vice Burmistrz o przygotowanie informacji jak będzie 

kształtować się sytuacja w najbliższych latach dotycząca przyrostu dzieci w naszych 

przedszkolach. 

Beata Hucaluk - Szpanier – Zastępca Burmistrza -  poinformowała, że na ostatniej Komisji 

Edukacji wypracowano szereg wniosków, m.in. analizy związane z funkcjonowaniem przedszkoli 

na terenie naszej gminy jak również wizji lokalnej w obu przedszkolach. 

Sytuacja upowszechnienia edukacji przedszkolnej jest bardzo dynamiczna z roku na rok. Jest to 

związane z demografią, rotacji zamieszkania oraz tym, że rodzice profilaktycznie składają podania 

do przedszkoli i później z nich nie korzystają bądź tez składają do dwóch przedszkoli 

równocześnie. Na dzień dzisiejszy ilość wniosków wahających się w niezrealizowaniu to ok. 30 

miejsc. 

Radny Jerzy Klajn pyta czy w związku z planowanymi działaniami związanymi z możliwością 

uruchomienia cateringu w przedszkolu jak również przeniesienia grup z ul. Wojska Polskiego  

brana jest pod uwagę konsultacja z rodzicami tych dzieci? Mówi, że jest obecny dziś 

przedstawiciel rodziców, który chciałaby przedstawić stanowisko w tej sprawie.  

Pani Burmistrz powtarza, że żadne decyzje nie zostały podjęte w tej sprawie. Póki co to 

rozmawiamy i rozważamy różne rozwiązania. 

Pan Krawczyk – przedstawiciel rady rodziców przedszkola nr 2 – poinformował, że w związku z 

tym, że padła propozycja likwidacji stołówki w przedszkolu nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej została 

przeprowadzona wstępna konsultacja między rodzicami w formie ankiet. „Wszyscy praktycznie 

rodzice są przeciwni likwidacji stołówki (ok. 90%)”. 

Pani Burmistrz prosi o szczegóły dotyczące postawionego pytania w ankiecie? 

Mówi, ze nie została rodzicom przedstawiona żadna symulacja co do ponoszonych kosztów, jakie 

to będzie wyżywienie, jakie są obowiązki firmy cateringowej dostarczającej posiłek. 

 
  Ad. 9. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 
 

Radny Dariusz Krzemiński poinformował, że Komisja w dniu 22 lutego 2012 r. przeprowadziła 

kontrolę Zespołu Opieki Zdrowotnej analizując: 

1) obłożenie ilości pacjentów; 

2) zatrudnienie personelu medycznego i administracyjnego; 
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3) wynik finansowy za rok 2011; 

4) kontrakty na rok 2012; 

5) działania dotyczące bilansowania finansowego jednostki. 

Komisja udała się do remontowanych pomieszczeń placówki tj. bloku operacyjnego, pracowni 

RTG. Komisja stwierdza, że prowadzenie szpitala przez obecne kierownictwo jest zadawalające. 

Komisja wnioskuje do Burmistrza aby na następne posiedzenie Komisji zaprosić przedstawicieli 

Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej.  

      
Ad. 10. Zapytania radnych 
Radny Mieczysław Kamiński mówi, ze Pani Burmistrz jednoosobowo podjęła decyzje, jakie 

gmina ma potrzeby jeśli chodzi o remonty dróg popowodziowych. Mówi, że to radni powinni 

decydować o tym jakie są najpilniejsze potrzeby. Jest zdania, że radni powinni otrzymać komplet 

dokumentów do wglądu i wówczas zlecić ich realizację. W ten sposób jesteśmy wyłączeni z funkcji 

decyzyjnej jakie drogi zostaną wytypowane do remontu.  

Pani Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o nieruchomości to ustawa przypisuje pewne 

uprawnienia wyłącznie Burmistrzowi. 

Radny Mieczysław Kamiński prosi o informację na piśmie temat:  

- jakie gmina poniosła koszty w związku z likwidacją hal i budynków i nieruchomości na ul.  

  Kolejowej (miejsce pod strefę ekonomiczną) i na ulicy Konopnickiej (naprzeciw stadionu). Jakie  

  są plany w tym względzie.  

- gdzie w chwili obecnej parkują autobusy gminne. 

Jaki sens było podejmować działania jeśli do dnia dzisiejszego nie ma inwestora a gmina poniosła 

z tego tytułu duże koszty. Czy to prawda, że szykuje się drugi hipermarket TESCO.   

Pani Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o plac za urzędem to jakiś czas temu została 

podjęte uchwała aby była to podstrefa wałbrzyskiej specjalnej strefy ekonomicznej.  

W roku 2010 rada miejska poprzedniej kadencji podjęła dla dzielnicy staromiejskiej plan 

zagospodarowania przestrzennego, w którym działkę przeznaczono pod budownictwo 

mieszkaniowe i usługowe.     

Działka jest pod ochroną Konserwatora Zabytków. Muszą to być budynki jednoklapkowe, dwu 

kondygnacyjne z możliwością adaptacji pomieszczeń strychowych na cele mieszkalne. Pyta, czy 

jeśli powstanie taki budynek to realnym jest, że na obszarze tej działki może powstać jeszcze 

TESCO? Chyba nie. Jeśli już to jakiś niewielki lokal usługowy bądź mały sklepik. 

Radny Mieczysław Kamiński jest nieusatysfakcjonowany Pani Burmistrz odpowiedzią. Mówi, że 

jak sobie policzymy ile gmina na tym straciła i jak mocna jest niegospodarność Pani Burmistrz to 

nie chce tego komentować.  

Pani Burmistrz pyta radnych, czy niegospodarnością jest to, ze jest firma, która chce uprzątnąć 

nam teren na ul. Konopnickiej, rozebrać stare wiaty, hale i zapłacić nam z tego tytułu jeszcze                 

31 tys. zł? Jeśli zgodnie z planem ma być to funkcja mieszkalno usługowa to jak można ją 

zagospodarować kiedy była nieuprzątnięta. 

Myli się radny myśląc, że moglibyśmy mieć z tytułu tych garaży jakieś pieniądze.  
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Jeśli chodzi o działkę przy ul. Kolejowej, część wiat i budynków została rozebrana. Koszt 

uporządkowania terenu wynosił ok. 50 tys. zł.  Natomiast tam gdzie prowadził działalność 

gospodarczą Pan Krzysztof Nowicki, prawo pozwalało na to, aby korzystał z tzw. bezumownego 

korzystania z nieruchomości, ponosząc jedynie opłaty za czynsz. Za obopólną zgodą czynsz 

dzierżawy został obniżony prawie o 50%. Później sam zrezygnował z prowadzenia tam 

działalności.   

Jeśli Rada Ministrów podejmuje decyzję, że ten teren w Bystrzycy Kłodzkiej ma być włączony do 

wałbrzyskiej specjalnej strefy ekonomicznej to trudno dziwić się abyśmy z tego nie skorzystali.  

Oprócz tej podstrefy jest tam także kilka innych przedsiębiorstw, które funkcjonują.  
 
 

  Ad. 11. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 

1/ wniosek 6 radnych o zwołanie sesji nadzwyczajnej w dniu 3 kwietnia  o godz. 18.00; 

2/ wniosek Pani Burmistrz o zwołanie sesji nadzwyczajnej w dniu 3 kwietnia  o godz. 19.00; 

3/ od p. Edwarda Kuli w sprawie problemów miasta do rozwiązania; 

Pani Burmistrz poinformowała, że spotkała się z Panem Kulą i podczas spotkania wyjaśnili sobie 

kwestie poruszane w piśmie. 

  4/ pismo p. Kaszuby dotyczące konkursu na stanowisko podinspektora w Urzędzie Stanu  

  Cywilnego;   

Pani Burmistrz poinformowała, że konkurs został rozstrzygnięty zgodnie z prawem. Nie zachodzą 

żadne przesłanki do unieważnienia. Drugi stopień pokrewieństwa pozwala na zatrudnienie 

pracownika. 

  5/ od p. Ewy Tarczewskiej w sprawie przydziału mieszkania socjalnego (licytacja mieszkania przez  

  komornika) 

Pani Burmistrz poinformowała, że ma to związek z wnioskiem o zabezpieczenie środków na 

adaptację hali poprodukcyjnej na mieszkania socjalne przy u. Strażackiej. Dodała, że składa 

wniosek dalej idący o wybudowanie nowego budynku z mieszkaniami socjalnymi. Lista osób 

oczekujących na mieszkania jest bardzo duża.  

Hala na ul. Strażackiej, którą gmina otrzymała w roku 2010 została w planach przeznaczona na 

powstanie mieszkań socjalnych. Koncepcja zagospodarowania, którą wykonaliśmy zakłada 

powstanie około 60 mieszkań socjalnych. Zapewnienia otrzymało około 30 rodzin, którzy 

potrzebują najbardziej pomocy w tej sytuacji. Są to osoby, które mają bardzo ciężką sytuacje 

mieszkaniową.     

Mówi, że odbyła rozmowę z Prezesem Spółdzielni aby można było pomóc tej Pani. Zobowiązał się, 

że podejmie wszelkie czynności aby jak najdłużej odroczyć tę sprawę. Przepis prawa mówi o tym, 

że jeśli mieszkanie zostanie zlicytowane to z lokatorem.   

6/ od wspólnoty mieszkaniowej ul. Konopnicka 3/3 w sprawie zapadającej się nawierzchni 

podwórka. 

Pani Burmistrz poinformowała, że wszystkie mieszkania w tym bloku zostały sprzedane po 

obrysie, czyli teren za mieszkaniem jest działką gminną, na której znajduje się szambo. Prośba jest 
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do radnych aby rozwiązać problem kompleksowo aby jeśli wspólnota wystąpi do gminy o 

wykupienie tego terenu to dla każdej z tych wspólnot przygotować projekt uchwały aby z bonifikatą 

ten teren wspólnocie sprzedać.   

7/ od p. Zdzisława Sobieraj w sprawie likwidacji suchych toalet. 

8/ o wsparcie TV TRWAM o pozostawienie na multipleksie cyfrowym. 

  Pani Burmistrz proponuje podjęcie uchwały Rady Miejskiej będącej wyrazem poparcia inicjatywy   

  Państwa. 

Maria Szymczakowska – mieszkanka – poinformowała, że w Polsce wchodzi cyfryzacja mediów 

publicznych. W związku z tym ci, którzy chcą otrzymać miejsce na multipleksie złożyli wnioski, 

m.in. Telewizja TRWAM. Jest to jedyne medium katolickie w Polsce.  

Zwraca się z prośbą do Rady o wsparcie żądań mieszkańców, które nam się jako katolikom 

słusznie należą. Apeluje o wsparcie i podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Radny Piotr Budnik złożył wniosek o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Pani Burmistrz poinformowała, że jako wnioskodawca sesji nadzwyczajnej 3 kwietnia o godzinie 

19.00 wprowadzi do porządku sesji projekt uchwały w sprawie wystąpienia z apelem o przyznanie 

Telewizji Trwam koncesji na nadawanie na multipleksie.   

 
  Ad. 12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Jan Pięta w imieniu mieszkańców  podziękował radnym za wycofanie z budżetu środków      

w wysokości 10 tys. zł o wykonanie przybudówki do świetlicy na obszarze Zabłocia.  Serdeczne 

podziękowania w imieniu mieszkańców złożył na ręce radnego Jana Szkwarka. 

Pani Burmistrz na zakończenie dzisiejszej sesji prosi wszystkich radnych, aby nadchodzący czas 

Świąt Bożego Narodzenia wziąć sobie mocno do serca. Życzy wszystkim i sobie także abyśmy 

mogli podejmować decyzje, które będą służyć nie nam ale naszym mieszkańcom.  

Przewodniczący Rady złożył serdeczne życzenia świąteczne wszystkim obecnym na sali. 

 
Ad. 13. Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 

pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej piątej sesji Rady 

Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    

 

Protokołowała: Anna Rogalka  

 

 


